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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0278637)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere 
spørgsmål, begynder lokaludvalgets ordinære møde

Beslutning
Forskønnelse af Søerne

En borger orienterede om hans forslag om en rørskov i Peblinge Sø samt om Teknik- og
Miljøforvaltningens svar til lokaludvalget på forslaget. I svaret udtrykte Teknik- og Miljøforvaltningen
skepsis over for forslaget. Borgeren mente, at forslaget var aktuelt, idet man nu taler om biodiversitet.
Rørskoven vil gavne fuglelivet, mente han, men medgav, at forvaltningen tvivler på dette. Hans
forslag er derfor, at forvaltningen spørger fagfolk om, hvad en rørskov betyder for fuglelivet. Han
foreslog også, at lokaludvalget beder Indre By Borgerpanel forholde sig til forslaget. Borgeren
oplyste, at fredningen af Søerne hindrer, at der kan etableres bløde kanter. Så enten skal der
dispenseres fra fredningen eller også skal rørskoven placeres foran kanten. Han foretrak bløde
kanter.

Jens Erik Frandsen foreslog, at borgeren selv spørger fagfolk om, hvad en rørskov vil betyde for
fuglelivet. Der er behov for fakta, inden man drøfter forslaget med borgerne. Det var hans indtryk, at
der er mange fugle i Søerne. 

Anton Skovle svarede, at hvis forslaget skal gennemføres, skal der gøres noget ved kanten.
Forholdene i Sankt Jørgens Sø, som forslaget om rørskoven refererer til, er mere naturlige.

Lars Vedel Jørgensen svarede, at Søerne er et fantastisk forløb, som forandrer sig undervejs på
poetisk vis. Der er ikke brug for et gadekær midt i København.

Hans-Henrik T. Ohlsen svarede, at rotter og ræve æder fugle i fuglereder ved Søerne. Han svarede
videre, at der er etableret redekasser ude i vandet.

Bent Lohmann svarede, at biodiversitet er godt. Det gælder også biodiversitet nede i Søerne, ikke
mindst i Sankt Jørgens Sø. Han foreslog, at borgeren arbejder med det tema i stedet. Han oplyste, at
hvis rørskoven skal etableres, skal søbunden hæves, der hvor rørskoven anlægges, eller
vandstanden skal sænkes. Han vurderede, at spørgsmålet om en rørskov er for smalt til en
borgerpanelundersøgelse. Han oplyste, at lokaludvalget skal tale om Søerne i kommende møder, da
der vil komme sager om brug af Søerne til skybrudsikring. 

Ingolf Ibus svarede, at når man går langs Sortedamssøen, synes man, at der godt må være noget
mere. Som det er nu, har fuglene svært ved at lave reder. Han oplyste,  at vandtemperaturen i
Sortedamssøen påvirkes af Rigshospitalets brug af vandet til deres køleanlæg.
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Lean Milo svarede, at der er behov for biodiversitet mellem træerne langes Søerne, som kan dæmpe
bilstøjen.

Sally Mountfield oplyste, at der er dannet netværk omkring Søerne i forbindelse med drøftelser med
kommunen om skybrudssikring. Hun foreslog borgeren at prøve ideen af på netværkene.

Jep Loft foreslog, at man ser på, om der kan etableres rørskov omkring øerne i Søerne.

 

Køleanlæg i Sortedamssøen

Bent Lohmann orienterede om sit møde med Teknik- og Miljøforvaltningen og repræsentanter for
Rigshospitalet om dispensation til at forny Rigshospitalets køleanlæg i Sortedamssøen.
Rigshospitalet vil undersøge, om projektet kan udarbejdes, så det respekterer den gældende
dispensation.

 

Borgermøde om karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og Gammeltoftsgade

En borger orienterede om forholdene i karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og
Gammeltoftsgade jf. punkt 6 på dagsordenen for lokaludvalgsmødet. Karreerne har 30 boliger og 600
beboere. Der er både andelsboligforeninger, ejerforeninger og udlejningsejendomme i karreerne. Der
er 2.000 m2 gårdareal, som bl.a. bruges til cykelparkering og affaldssortering. Det efterlader kun lidt
plads til græsarealer. Men der mangler dialog og løsninger på pladsproblemerne på det lave vandtryk
i boligerne, på skybrudssikring osv. Borgeren foreslog et samarbejde med lokaludvalget, som sætter
fokus på, hvordan området kan blive bedre, mere klimavenligt og mere beboervenligt. Der er behov
for en samlet strategi for området, som også kan have en kulturel dimension, men beboerne mangler
ressourcer til at tage fat om problemstillingerne.

Gunna Starck foreslog, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn inddrages, og at lokaludvalget holder
et borgermøde for alle i Indre By, så borgerne kan gruppere sig efter de fælles problemer, der måtte
være, og danne netværk samt udveksle erfaringer. De tekniske forhold er ikke en opgave for
lokaludvalget og Miljøpunktet, men Miljøpunktet vil kunne hjælpe vedr. affaldssortering og
begrønning.

Bent Lohmann svarede, at han foretrækker, at lokaludvalget i første omgang fokuserer på forholdene
i karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og Gammeltoftsgade. Så kan lokaludvalget bagefter
zoome ud og se på, om der er lignende forhold i andre dele af Indre By. Han foreslog, at man
genopliver ideen om guidede ture til hinandens gårde. Han svarede desuden, at lokaludvalget vil
stille Teknik- og Miljøforvaltningen og HOFOR spørgsmål om vandtrykket mm.. Han konkluderede, at
lokaludvalget er parat til at samarbejde med gårdlauget mfl. om et borgermøde for karreerne i
Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og Gammeltoftsgade. 

Ulla Ekberg svarede, at beboerne skal gå sammen med andre, der har samme problemer og fx. lade
en administrator koordinere opgaverne.
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Marietta Bonnet svarede, at studerende kan bruge sagen til et projekt.

Hans-Henrik T. Ohlsen svarede, at ejendomsejere har pligt til at skybrudssikre deres egen ejendom,
men at ingen ved det.

Jens Erik Frandsen svarede, at der må være ressourcepersoner i ejendommene, som kan tale
sammen om, hvad der skal prioriteres.

Ingolf Ibus svarede, at man bør se på, om der kan etableres cykelparkering i 10 meter-zonen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0278642)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af de seneste lokaludvalgsmøder og
godkende dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 10. juni 2021 (eftersendes)
2. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 12. august

2021 (eftersendes)
3. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referaterne af lokaludvalgsmøderne den 10. juni og 12. august
2021 (eftersendes)..

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 10. juni 2021. 
2. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 12. august

2021.
3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af

dagsordenen", godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
14. Puljeansøgninger, september 2021
15. Status på kvarterplaner
16. Dispensation til hegnsmur, Mitchellsgade 4
17. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, september 2021
18. Henvendelser til lokaludvalget, september 2021.

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 10. juni 2021
2. Referat af lokaludvalgets møde den 12. august 2021
2.1. Referat af lokaludvalgets møde den 12. august 2021 - tillægsdagsordenen
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3.  Tryghedsundersøgelsen 2021 (2021-0278025)

Indre By Lokaludvalg skal tage et mundtlig oplæg fra Økonomiforvaltningen om
Tryghedsundersøgelsen 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager et mundtlig oplæg fra Økonomiforvaltningen om
Tryghedsundersøgelsen 2021 til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne i Tryghedsundersøgelsen 2021.

Problemstilling

Københavns årlige tryghedsundersøgelse følger udviklingen i forskellige aspekter af københavnernes
tryghedsoplevelse samt registrerede politianmeldelser. 

På side 52-58 omtales undersøgelsens resultater vedr. Indre By. Se bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager et mundtlig oplæg fra Økonomiforvaltningen om
Tryghedsundersøgelsen 2021 til efterretning, og at det drøfter resultaterne i undersøgelsen. Der
afsættes op til 45 minutter til dette punkt på dagsordenen.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog et mundtligt oplæg fra Økonomiforvaltningen om Tryghedsundersøgelsen
2021 til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede resultaterne i Tryghedsundersøgelsen 2021. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Hvor bor forvolderne og de skadelidte?
• Der er forskel på trygheden i Indre By om dagen og om natten.
• Punkthuse og boligblokke skaber utryghed. Man skal hellere bygge karreer. Team Sikker

By bør tale med byplanlæggerne om det.
• Modsat det, som tryghedsundersøgelsen fortæller om Indre By, så er folk i bydelen

utrygge.
• Folk tilpasser deres adfærd efter, hvor de føler sig tryg og utryg. Det slår måske igennem i

tryghedsundersøgelsen.
• Nattelivsaktørerne vil bruge tallene for Indre By i tryghedsundersøgelsen i deres

argumentation for, at nattelivet ikke skaber problemer.
• Lokaludvalget kan stille Indre By Borgerpanel de samme spørgsmål, som er brugt i

tryghedsundersøgelsen.
• Politiet er klar over, hvor der er problemer, eftersom man nu arbejder med

nattelivsopholdsforbud.
• Der er behov for et mere nuanceret billede af, hvem der med rette bør være utryg. Volden

rammer især unge mænd.
• Der er behov for at få opklaret hvilke grønne områder, der opleves at være utrygge, så

der kan gøres noget ved belysningen. Ligeledes bør det undersøges hvilke stationer og
stoppesteder, som opleves som utrygge, så der kan gøres noget ved det.

• Folk undgår nattelivsområderne, fordi det er utrygt.
• Luftforurening og trafik kan være utryghedsskabende.
• Utryghed kan forveksles med chikane.
• Utrygheden varierer henover året og henover en uge.
• Folk har en anden oplevelse af myndighedernes respons end det, som fremgår af

tryghedsundersøgelsen.
• Svarprocenten fra Indre By er lav.
• Utryghed er ikke det samme som registreret kriminalitet.
• Politiets tilstedeværelse henover året i et område som Christiania spiller ind på

resultaterne i tryghedsundersøgelsen.
• Det lokale kendskab til forholdene forsvinder i de tal, som fremgår af

tryghedsundersøgelsen. Dermed får man et forkert billede af utrygheden i fx. Indre By.
• Tallene i tryghedsundersøgelsen kan være udtryk for et gennemsnit, som ikke findes.
• Tryghedsundersøgelsen taler utrygheden op, hvor man hellere skulle tale trygheden op.
• De mange henvendelser til lokaludvalget om utrygge forhold giver ikke et sandt billede af

forholdene i Indre By.
• Hvorfor bruger kommunen konsulenter? Man bør opbygge en ekspertise i kommunen.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han til lokaludvalgsmødet den 14.
oktober 2021 kommer med en indstilling om, at lokaludvalget spørger Indre By Borgerpanel om
trygheden i bydelen. 
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Bilag
1. Tryghedsundersøgelsen 2021 (uddrag på papir)
2. Tryghedsundersøgelsens dybdegående analyser 2021 (ikke på papir)
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4.  WorldPride og EuroGames 2021 i Indre By (2021-0278011)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte WorldPride og EuroGames-aktiviteterne i Indre By den 12.-22.
august 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter WorldPride og EuroGames-aktiviteterne i Indre By den 12.-22.
august 2021.

Problemstilling

På følgende udendørs steder var der i perioden 12.-22. august 2021 WorldPride og
EuroGames-aktiviteter i Indre By, jf. Copenhagen 2021-appen:

• Ørstedsparken ved Jarmers Plads
• Gammel Strand
• Rådhuspladsen
• Showbåden med start fra Ved Stranden
• Nybrogade
• Regnbuepladsen
• Rådhushaven
• Gefionspringvandet / Churchill-parken (løb)
• Ved Stranden
• Bryghuspladsen ved BLOX
• Optog: Højbro Plads til Fælledparken
• Optog: Rådhuspladsen til Fælledparken
• Optog: Israels Plads til Fælledparken
• Optog: Churchillparken til Fælledparken

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan beboere og erhvervsdrivende oplevede
WorldPride og EuroGames-aktiviteterne i Indre By den 12.-22. august 2021. Drøftelsen kan bl.a.
handle om:

• Informationen om aktiviteterne
• Vejafspærringer
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• Deltagernes brug af gaderummet om aftenen og natten
• Menneskemængder
• Lydniveauet fra scener

Gadefester

Den 13. august 2021 stillede lokaludvalgsmedlem Sally Mountfield følgende spørgsmål til Teknik- og
Miljøforvaltningen: "Hvor i Indre By er der givet tilladelser til at afspærre gader til restaurationers
gadefester i forbindelse med WorldPride/EuroGames den 12.-22. august?"

Svar: "Teknik- og Miljøforvaltningen behandlede og gav arrangementstilladelse til én gadefest i Indre
By i forbindelse med Happy Copenhagen 2021. Det drejede sig om den årligt tilbagevendende
pride-gadefest på Regnbuepladsen ved Oscar Bar Cafe.
Gadefesten fandt sted lørdag den 21. august 2021 i tidsrummet kl. 14:00 – 24:00. Forvaltningen
godkendte afspærring af Farvergade i tidsrummet 13:00 – 01:00."

 

Resumé af målinger i forbindelse med WorldPride-aktiviteter på Gammel Strand

ForceTechnology udførte lydmålinger for lokaludvalget i forbindelse med WorldPride-aktiviteter på
Gammel Strand den 20. august 2021. ForceTechnology sendte den 2. september 2021 et resumé af
målingerne til sekretariatet:

"Der er udført følgende målinger:

Gl. Stand 52, 1. sal: Kl.17:20-22:00

• Målinger i lejligheden
• Målinger på facaden

Højbro Plads 21 (ml. 1 og 2. sal) kl. 20-23

• Måling på facaden

Magstræde 4, 2. sal kl. 20-23

•    Måling i lejligheden

I forbindelse med målingerne var der mange andre aktiviteter i byen, end aktiviteterne fra Priden.
Støjen i målepositionerne kan beskrives således:

Gl. Stand 52, 1. sal:  

• Støjen er tydeligt domineret fra aktiviteter på Pride scenen.

Højbro Plads 21 (ml. 1 og 2. sal):
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• Støjen er domineret af musikken fra Pride Scenen, men aktiviteter (mennesker og biler) på
Højbro Plads overstiger regelmæssigt musikniveauet.

Magstræde 4, 2. sal kl. 20-23:

• Musikken fra Pride Scenen kan høres som en baggrundsstøj i lejligheden, men støjniveauer fra
personer og biler der passerer i gaden overstiger niveauet af musikken.

 

Målte støjniveauer

Idet at støjpåvirkningen ved Gl. Strand 52, 1. sal er størst, er der fokus på denne lokation.

Målte støjniveauer i Gl. Stand 52, 1. sal:

Tidsrum Aktivitet Støjniveau på facade
(fritfelt)

Støjniveau i
lejlighed

LAeq[dB] LAeq [dB]
17:30-18 Talk 64 32
18-18:30 Baggrundsmusik 64 40
18:30-18:40 Lydprøve 72 45
18:40-19 Baggrundsmusik 65 46
19-19:30 Musiker Jordan

Jackson
75 47

19:40-20:15 Pausemusik 70 50
20:15-21 Musiker Rosa Lux 81 60
21-21:30 Pausemusik 77 59
21:30-22 Dj Rikke Bronx 81 60

 

 

Tidsrum Lokalitet Støjniveau på facade
(fritfelt)

Støjniveau i
lejlighed

LAeq [dB] LAeq[dB]
20-23 Højbro Plads 21 65
20-23 Magstræde 33-34

 

Det er værd at bemærke at støjniveauet inde i lejligheden Gl. Strand 52 stiger betydeligt, fra kl.
20:15, på trods af støjniveauet på facaden er i samme størrelsesorden allerede fra kl. 19. Dette
skyldes frekvensfordelingen af musikken.
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Nuancerne om dette vil der blive redegjort for i notatet vi er i gang med at udarbejde. Ligeledes er det
værd at bemærke at støjniveauet på facaden ikke overstiger de 90 dB, som kortvarigt er tilladt."

 

Uofficielle lydmålinger

Lokaludvalgsmedlem Lis Langsø og suppleant Lilian Sølbeck foretog begge uofficielle lydmålinger
med deres mobil i lejligheder på Gammel Strand og i gaderne omkring.

Tirsdag den 17. august om aftenen

• I Snaregade helt hen til Magstræde ca.  60-70 Db – det gjaldt også Nybrogade hen til
Knabrostræde.

• Gammel Strand hen til Højbro Plads 70-80 Db.
• Højbro Plads hen til Stræderne 50-60 Db.
• Ad Stræderne hen til Naboløs og Hyskenstræde 50-60 Db
• Hyskenstræde/Naboløs til Gammel Strand 60-70 Db

Lis Langsø målte samme aften op til 96 dB ved vinduet i hendes lejlighed ud til Gammel Strand.

 

Lørdag den 21. august om aftenen

• I Snaregade og et stykke ind i Magstræde ca.  60-70 dB – det gjaldt også Nybrogade hen til
Knabrostræde.

• Gammel Strand hen til Højbro Plads 70-80 dB.
• Højbro Plads hen til Stræderne 50-60 Db.
• Ad Stræderne hen til Naboløs og Hyskenstræde 60-70 Db
• Krydset Hyskenstræde/Naboløs til Gammel Strand 60-70 dB.

I en lejlighed:

• Ud ad vinduet mod musikteltet 80-90 dB.
• Samme rum mod Gammel Strand med lukkede vinduer 70-80 dB
• 2 rum inde mod Naboløs 60-70 dB med lukkede døre, vinduer og gardiner rullet ned 60-70

dB.

Der var ikke et rum i lejligheden, hvor der ikke var utålelig musikstøj. Vinduerne og gulvene dirrede.
Musikken blev stående i hovedet på én, efter at den var stoppet, og hele natten.

I øvrigt stoppede musikken på slaget 24. Pladsen er stort set allerede ryddet. 

Musikken fra musikteltet i Nybrogade kunne høres højt helt over til Vandkunsten. 
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Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 70.000 kr. til lydmålinger på Gammel Strand. 

Videre proces

I mødet den 14. oktober 2021 får lokaludvalget en indstilling med udkast til brev til
Borgerrepræsentationen om events og arrangementer i Indre Bys beboelsesområder.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede WorldPride og EuroGames-aktiviteterne i Indre By den 12.-22. august
2021. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der bør stilles krav til ansøgere vedr. brug af generatorer. Generatorerne larmer og bliver
brugt før og efter et arrangement.

• Der bør stilles krav vedr. renholdelse efter et arrangement. Der blev brugt larmende
luftblæsere om natten på Gammel Strand.

• Trafikomlægningen ved Gammel Strand fulgte formentlig ikke den godkendte
vejafspærringsplan, eftersom vagterne ved afspærringerne ændrede på skiltningen
undervejs.

• Beboerne ved Gammel Strand oplevede, at musikken var for høj til at de kunne være i
deres lejligheder.

• Kommunen bør påtage sig opgaven med at informere lokalt om arrangementer.
Kommunen stiller krav om, at arrangørerne skal gøre det, men de gør det ikke tids nok og
ikke i et tilfredsstillende omfang.

• Ved vurdering af ansøgninger om arrangementer bør forvaltningen foretage en
helhedsvurdering, herunder vedr. bæredygtighed. Bæredygtighed bør være et vilkår i
tilladelserne.

• Arrangørerne skal ikke bruge generatorer. Der bør være pligt til at bruge el fra el-nettet via
gøglerstik.

• Aktiviteterne under WorldPride viser, at Gammel Strand og Nybrogade ikke er egnet til
arrangementer og events.

• Borgerne på Gammel Strand og i Nybrogade blev ikke taget i ed, før tilladelserne til
WorldPride-arrangementerne blev givet.

• Lokaludvalget skal ikke gå videre med de uofficielle målinger, der omtales i sagen.
• Der var ikke så mange mennesker til arrangementerne på Gammel Strand og i

Nybrogade og nok ikke nær så mange, som arrangørerne havde forventet.
• På visse tidspunkter var der mange mennesker.
• Hvordan kan økonomien hænge sammen, hvis færre end forventet deltog?
• Der var ingen naboinformation om aktiviteterne på Rådhuspladsen.
• Aktiviteterne på Rådhuspladsen forstærkede nattelivet i området.
• Der var spontane, uofficielle soundboks-fester på Rådhuspladsen efter det officielle

program. De varede ved til ud på morgenen. Hvem lukker sådanne fester ned?
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2. Lokaludvalget bad formanden om en indstilling til lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021
med et udkast til brev til Teknik- og Miljøudvalget om erfaringerne med WorldPride
og EuroGames-aktiviteterne i Indre By den 12.-22. august 2021. Indstillingen skal omfatte det
tekniske notat fra Force Technology om deres lydmålinger på Gammel Strand den 20. august
2021 samt fotos, som beboere i området har taget.
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Events og arrangementer i Indre By (2021-0276239)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte konsekvenserne for beboerne i Indre By af events og arrangementer
i bydelen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter konsekvenserne for beboerne i Indre By af events og
arrangementer i bydelen

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal bemyndige formanden til at skrive til Teknik- og
Miljøudvalget om sagen, jf. bemærkningerne i drøftelsen.

Problemstilling

Cirkus Indre By

Mail fra en borger til lokaludvalget den 26. august 2021:

"CIRKUS INDRE BY
Vi har nu indenfor få dage haft besøg: 12.-22. august af Pride-arrangementet, 22. august også af
Iron-folket.

Flere besøg er planlagte: 12. september Royal Run, og 19. september kommer så Royal Run en
gang til.

Jeg ved at være grundig træt af alle de afledte gener, som disse arrangementer uvægerligt
medfører for os der bor her. Der er ingen grund til at gå i detaljer, men områderne omfatter bl.a.
ufremkommelighed i almindelighed, støj lejlighedsvis meget sent på dagen, trafik-omlægninger,
bortfald af parkeringsfaciliteter.

Selvom vi bor i Indre By skal vi stadigvæk besøge andre, købe ind, måske til/fra genbrugsplads eller
sommerhus, hente børn, og alle de andre ganske almindelige dagligdags aktiviteter, som finder sted
overalt hvor der bor mennesker.

Under disse arrangementer er man som beboer mere eller mindre låst inde i sit nærområde, og det
er ikke nødvendigvis hverken spændende eller interessant eller underholdende - eller hvad
arrangementet ellers formodes at have som formål.
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Kan I ikke gøre et eller andet for at få beslutningstagerne i Kommunen med på, at de må begynde at
tænke i andre lokationer, hvis de fortsat ønsker at være med i afholdelse af disse forskellige
arrangementer? Det er som om vi der bor i Indre By bliver betragtet som en del af byens inventar.
Jeg ser frem til at høre fra Jer."

 

Sportsarrangementer i Indre By

Mail fra en borger til lokaludvalget den 27. august 2021:

"Jeg er bosiddende i Dronningens Tværgade og er hver forårs-, sommer- og efterårsperiode ekstremt
generet af utallige sports- og optogs-arrangementer, som jeg selv ikke kunne drømme om at deltage
i, hverken som aktør eller som tilskuer. Disse arrangementer gør, at jeg urimeligt ofte uforvarende
bliver låst inde i byen og ikke kan komme ud af byen i bil i weekenden. Og jeg opdager det som regel
først, når jeg i bil møder en vejspærring og må vende hjem igen.

Jeg er klar over, at mange mennesker deltager i og er glade for disse arrangementer, men for os
andre, kunne det ikke som et minimum arrangeres, at Københavns kommune forud,  enten en gang
om året eller en gang om måneden orienterer de plagede beboere om forestående arrangementer,
så os der gerne vil kunne komme ud af byen i weekenderne, kan tage vores forholdsregler og slippe
ud, inden eller efter arrangementerne.

Beskeden om kommende arrangementer må meget gerne leveres i e-boks, hvis man ikke fysisk vil
omdele foldere i postkasserne.

Det skal siges, at Covid19-perioden for mig har været en velsignelse med hensyn til aflysning af
arrangementer, men selvfølgelig ikke i andre henseender."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter konsekvenserne af events og arrangementer for
beboere i Indre By og herunder drøfter forslagene ovenfor 

• om at få Teknik- og Miljøudvalget til at tænke i andre lokationer end Indre By for events og
arrangementer

• om at foreslå Teknik- og Miljøudvalget at varsle beboerne i Indre By om events og
arrangementer med en besked i e-boks.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede konsekvenserne for beboerne i Indre By af events og arrangementer i
bydelen. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der skal skrappere vilkår i tilladelser til store arrangementer i Indre By. De store
arrangementer fylder meget.

• Arrangørerne skal have en bedre fantasi. Det er de samme aktiviteter, som foregår de
samme steder hele tiden, fx. langs vandet i havnen.  Arrangørerne må finde attraktive
steder andre steder i byen, og kommunen bør gøre noget for, at andre bydele bliver
attraktive for store arrangementer.

• Lokaludvalget kan spørge medlemmerne af Indre By Borgerpanel om deres syn på store
arrangementer og events; om borgerpanelet synes, at de store arrangementer og events
har værdi.

• Beboerne i områder, hvor store arrangementer og events holdes, bør varsles i god tid
inden de afholdes.

• Demonstrationer på Christiansborg Slotsplads, Nytorv og Rådhuspladsen er et problem
for beboerne i de pågældende områder.

• De spontane, uofficielle første skoledag-aktiviteter i parkerne er et problem for beboerne
omkring parkerne.

• Det er i orden, at Nørre Søgade bliver lukket for trafik til fordel for løbe-arrangementer. Så
er der ingen trafikstøj.

• Mange arrangementer medfører meget afspærring af gader. Der er få sluser. Det giver
sikkerhed for deltagerne, men mindre fremkommelighed for beboerne og de lokale
erhvervsdrivende.

• Arrangementer på Ofelia Plads er et problem for beboerne i området.
• Der skal stilles krav om, at arrangører af optog rydder op efter deres optog.
• Kommunen bør udarbejde og offentliggøre en kalender for et år ad gangen om store

arrangementer og events, som sendes til borgernes E-boks.
• Kommunen giver støtte til store arrangementer og events via arrangementspuljen, men er

det en kommunal opgave?
• Arrangementer har det med at ændre sig i planlægningsfasen, hvorfor det kan være svært

for kommunen at udsende en kalender for et år ad gangen om store arrangementer og
events.

• Kommunen skal ikke acceptere, at ansøgninger om tilladelser kommer så sent, at
tilladelserne reelt først kan gives, lige før arrangementet går i gang. Borgerne skal kunne
nå at reagere.

• I tilladelser til arrangementer bør der stilles krav om løbende støjmåling.
• Der bør foretages støjmålinger i forbindelse med arrangementer på Rådhuspladsen, så

der er dokumentation for, at der er behov for en støjgrænse for arrangementer på
Rådhuspladsen.

2. Lokaludvalget bad formanden om en indstilling til lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021
med et udkast til brev til Teknik- og Miljøudvalget om konsekvenserne for beboerne af  events
og store arrangementer i Indre By.
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Borgermøde om karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og Gammeltoftsgade
(2021-0273531)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at samarbejde med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl.om et
borgermøde om forskellige forhold i karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og
Gammeltoftsgade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter at samarbejde med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. om et
borgermøde om forskellige forhold i karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og
Gammeltoftsgade, jf. afsnittet "Problemstilling"

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 25.000 kr. til borgermødet.

3. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgermødet
sammen med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. og sekretariatet.

Problemstilling

Gårdlauget Gammeltoftgade m.fl. sendte den 6. august 2021 en ansøgning til lokaludvalget om støtte
til aktiviteten "Hvad kan vi gøre i fællesskab for at modernisere og skabe et nyt klimavenligt
bevaringsværdigt byområde?". Støtten skulle gå til 3-4 arrangementer m.m. for beboerne om
følgende problemer:

• "Vi vil gerne være mere klimaorienteret, men affaldshåndtering fylder mere og mere i vores
gårde, aktuelt fylder affaldshåndtering mere end det dobbelte, da vores gårde blev indrettet.
(afstandskrav til affaldssortering fra beboelse overholder vi ikke alle steder). Nye muligheder
med sorteringspunkter kan måske aflaste dette.

• Vores beboere er storbrugere af cykler samt ladcykler, men med vores nuværende indretning,
så medfører cykelparkering, at der bliver der mindre og mindre plads til ophold både i gård- og
gademiljø. Cykelparkering giver regelmæssigt anledning til konflikter, fordi det begrænser andre
formål.

• På gårdsiden har vi fået mange altaner og efterspørgslen efter mere grønt og mere ”vild natur” i
vores nærmiljø er stigende men svær at efterkomme. Altaner og nedgange til gården fra
stuelejligheder er eftertragtet men udfordrer den nuværende indretning, hvor fællesareal bliver
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”privatiseret” og gangarealer er blevet reduceret i forbindelse med etablering af altaner og
nedgange til gårdanlægget.

• På gadesiden er der flere og flere el-bils pladser og generelt mange parkerede biler, mange
flere end for 30 år siden, hvordan skal det udvikle sig?

• For at få bugt med rotter har vi fået rottesikret alle hovedbrønde på gadesiden, og vi har erfaret,
at det hjælper at stå sammen om fælles udvikling af vores gård- og nærmiljø.

• Vandtrykket er lavt i området. En stor del af vores ejendomme har indkøbt trykforøgeranlæg for
at forbedre vandtrykket, så der sikres vandforsyning til de øverste lejligheder, kan vi gøre noget
sammen for at forbedre dette?

• I kommunen er der ringforbundet vandforsyning næsten alle steder i kommunen men ikke i
vores område. Kan der gøres noget? Den første ejendom har inddraget køkkentrapper til
beboelse, men da vandforsyning i området ikke er ringforbundet, er hver ejendom nødt til at
etablere vandtanke i kælderen, hvilket er dyrt i etablering og drift, kan vi gøre noget fælles her –
eller kan vi opnå ringforbundet vandforsyning, som de fleste boliger i kommunen har. Og er det
vigtigt at inddrage køkkentrapper til beboelse og få ekstra få kvadratmetre – ja – det er det, fordi
det skaber mere rum for, at især de små boliger også kan rumme hjemmearbejdsplads.

• De første ejendomme har gennemført klimasikring af deres ejendomme, men også her vil
fællesskab vedr. klimasikring af ejendomme og nærområde være et stort løft til et område med
bevaringsværdige ejendomme og nærmiljø. (de fleste ejendomme er bevaringsværdige i
kategori 3). Flere gange har vi haft oversvømmelse i kældre. De fleste ejendomme har flade
tage. Kan vi udnytte det til at skabe bedre afvanding og evt. opholdsarealer som en del af det
fælles gårdanlæg? Se ”Grønne tage og taghaver kombineret med
klimatilpasning” 2251635-2329574-1.PDF (frederiksberg.dk).

• Hvis det giver mening kunne det også være interessant at se på om jordvarmeanlæg eller
andet med fordel vil kunne anlægges. Det vil naturligvis kræve dispensation, så Hofor vil skulle
involveres Dispensation for fjernvarme (kk.dk)"

Ansøgningen om støtte er gengivet i sagen "Puljeansøgninger, september 2021", der er på
dagsordenen for lokaludvalgsmødet den 9. september 2021.

Sekretariatet har nævnt for gårdlauget, at ansøgningen bør konkretiseres især med hensyn til
arrangementernes indhold, cirka-datoer og budget. Sekretariatet har desuden talt med gårdlaugets
formand om, at man kunne holde et indledende borgermøde om de forskellige problemer, hvor
eksperter fortælle om, hvad der bør gøres; dette med henblik på, at borgerne danner grupper, som
herefter selv arbejder med de forskellige problemer og mulige løsninger.

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget samarbejder med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. om et
borgermøde om de forskellige forhold i karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og
Gammeltoftsgade, der nævnes ovenfor.

Formanden foreslår derudover, at lokaludvalget udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre
borgermødet sammen med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. og sekretariatet.

Der vil være tale om et offentligt borgermøde, men beboerne og de erhvervsdrivende i karreerne i
Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og Gammeltoftsgade er den primære målgruppe.

Hvis lokaludvalget beslutter at være vært for et borgermøde, foreslår formanden, at lokaludvalget
ikke giver tilsagn til Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. om støtte til aktiviteten ""Hvad kan vi gøre i
fællesskab for at modernisere og skabe et nyt klimavenligt bevaringsværdigt byområde?", under
behandlingen af sagen "Puljeansøgninger, september 2021".

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 25.000 kr. til borgermødet. Pengene tages af puljen
borgerdialogaktiviteter. Der vil være udgifter til lokaleleje, annoncering og forplejning.

Videre proces

Borgermødet holdes i oktober eller november 2021.

Tovholderne planlægger og gennemfører det sammen med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. og
sekretariatet.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Gårdlauget Gammeltoftsgade m.fl. om et
borgermøde om forskellige forhold i karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og
Gammeltoftsgade, jf. afsnittet "Problemstilling"

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 25.000 kr. til borgermødet.

3. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at stille spørgsmål af teknisk karakter til Teknik- og
Miljøforvaltningen, HOFOR osv. om forhold i karreerne, jf. punkt 1 "Åben spørgetid".
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde (2021-0278024)

Indre By Lokaludvalg skal tage resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om det lokale miljøarbejde
til efterretning og drøfte resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i årsplanen for det lokale
miljøarbejde i 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om det lokale
miljøarbejde til efterretning. Se bilaget.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i årsplanen
for det lokale miljøarbejde i 2022.

Problemstilling

I mødet den 10. juni 2021 besluttede lokaludvalget, at det ultimo august 2021 spørger medlemmerne
af Indre By Borgerpanel om, hvad de synes, at det lokale miljøarbejde i 2022 skal omfatte.
Lokaludvalget udpegede formandskabet samt lokaludvalgets repræsentant i Miljøpunkt
Indre By & Christianshavns bestyrelse, Susan Brinck, til at planlægge og gennemføre
borgerpanelundersøgelsen sammen med sekretariatet.

Løsning

Borgerpanelundersøgelsen blev gennemført i perioden den 27. august-1. september 2021. 1.034
borgere gennemførte undersøgelsen. Det svarer til 26 % af det samlede borgerpanel, der har 4.049
medlemmer.

Resultaterne af undersøgelsen ses i bilaget.

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne med henblik på at fastlægge indholdet i
årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2022.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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I mødet den 14. oktober 2021 skal lokaludvalget godkende årsplanen for det lokale miljøarbejde i
2022 i Indre By og på Christianshavn.

Christianshavns Lokaludvalg gennemfører medio september 2021 en lignende
borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde. Det forventes, at Christianshavns Lokaludvalg
godkender årsplanen for det lokale miljøarbejde i sit møde den 27. oktober 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om det lokale miljøarbejde til
efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede resultaterne af borgerpanelundersøgelsen med henblik på at fastlægge
indholdet i årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2022. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

• Undersøgelsen viser, at den almindelige opfattelse af, hvad lokalt miljøarbejde er, er
initiativer i forhold til luft- og støjforurening, men lokaludvalget har valgt at fokusere på
begrønning og affaldssortering. 

• Undersøgelsen viser også, at folk har interesse i affaldshåndtering.
• Undersøgelsen giver anledning til at se på arbejdsdelingen mellem lokaludvalget og

Miljøpunktet mht. politiske initiativer. Miljøpunktet bør fx. henvende sig til kommunen om
resultaterne af trafikkonferencen den 1. september 2021.

• Trafikøer bør indgå i miljøarbejdet. Lokaludvalget og Miljøpunktet bør arbejde med mindre
trafikøer i Indre By, end kommunen har lagt op til. Trafikøer vil hindre gennemkørsel.. Der
skal gøres noget lokalt.

• Der er et dilemma i kommunens politik, når der både lægges op til, at der skal være færre
parkeringspladser generelt, men flere parkeringspladser med el-ladestandere. Der er
desuden et dilemma i, at kommunen lægger op til, at der skal være flere
parkeringspladser med el-ladestandere, men mindre trængsel på vejene. Miljøpunktet
skal ind i den debat.

• Lokaludvalget bør spørges om placering af el-ladestandere.
• Miljøpunktets forestående byvandringer kan også omfatte udpegning af steder, der er

egnet til placering af el-ladestandere og til placering af parkeringspladser for delebiler.
• Det giver en social slagside, når kommunen vil fremme brugen af el-biler.
• En vugge-til-grav vurdering viser, at el-biler ikke altid er det mest bæredygtige valg. Det

afhænger af alderen på den benzin- eller dieseldrevne bil, som man afhænder for at købe
en el-bil. En udregning af dette kunne være en opgave for studerende.

• Dækpartikler er et miljøproblem uanset hvilket drivmiddel, bilerne bruger.

Bilag
1. Opsamling på borgerpanelundersøgelse om det miljøarbejde i Indre By i 2022
2. Samlet rapport (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Vurdering af trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen (2021-0278020)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen, der slutter den 30.
september 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen
2. at Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens borgerdialog den 21. august

2021 om  trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen, hvor lokaludvalget medvirkede.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen gennemfører trafik- og byrumsforsøg fem steder i Middelalderbyen,
jf.  www.mindrebiltrafik.kk.dk.

Borgerdialog

Den 21. august 2021 var lokaludvalget en post på Gammeltorv på "Fremtidsjagten", en skattejagt
med fokus på Middelalderbyen i fremtiden, arrangeret af Teknik- og Miljøforvaltningen og dennes
rådgiver.

Ud over at være en post på "Fremtidsjagten", orienterede lokaludvalget forbipasserende om Teknik-
og Miljøforvaltningens spørgeskema på internettet om Middelalderbyen i fremtiden.

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at 30 personer deltog i "Fremtidsjagten". Fire personer
deltog i den "Fremtidsjagt", som lokaludvalget var en post på.

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at ovennævnte borgerdialogtiltag suppleres
med registreringer af ophold og bevægelse i byen, spotinterviews med folk i gaderne, logbog på
beboerkontakt, kvalitative observationer af nattelivsadfærd, støjmålinger, registrerede anmeldelser
fra politiet mm. 

Lille Kongensgade

Lokaludvalgsmedlem Sally Mountfield har bemærket,

• at der står en pop up-skulptur i gaden foran et nu lukket galleri. Den står på et areal, hvor der
før trafik- og byrumsforsøget var en cykelbane. Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at
skulpturen er opsat i forbindelse med trafik- og byrumsforsøget.
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• Den overdækkede gang ved Magasin bliver i højere og højere grad fyldt op med fodboldspil,
cykelparkering og udeservering. Det gælder også dele af kørebanen. 

Klosterstræde

Den 1. september 2021 gjorde en borger lokaludvalget opmærksom på, at Klosterstræde er en 
meget smal vej, hvor der ikke er plads til både biler og bløde trafikanter. Han mener, at det er et
spørgsmål om tid, hvornår et uheld sker.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 2. september 2021, at forvaltningen løbende har møder
med Københavns Politi om forløbet af byrumsforsøget med fokus på situationen i trafikken og
nattelivet. Forvaltningen følger forsøgene nøje, og har blandt andet tilpasset skiltningen i forbindelse
med forsøget. Ifølge politiet  har der har ikke været hændelser, som giver anledning til bekymring
over forsøgets fortsættelse. 

Hyskenstræde

Med økonomisk støtte fra lokaludvalget afspærrede to borgere Hyskenstræde den 3. september
2021 kl. 16-22. De inviterede bl.a. gadens beboere og erhvervsdrivende til at fejre naboskabet med
en picnic mellem træerne i Hyskenstræde, hvor biltrafikken erstattes med picnictæpper, lemonade,
kage og fællesskab.

De gjorde det i håbet om, at gadesikkerhed og -karakter ændrer sig i Indre By, så snart biltrafikken
bliver nedsat til et minimum, og har ledt til samtaler naboer imellem omkring en græsrodsbevægelse,
der fejrer potentialet i et nyt naboskab i Middelalderbyen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter trafik- og byrumsforsøget samt borgerdialogen den 21.
august 2021.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 30.000 kr. til borgerdialog om trafik- og byrumsforsøget.
Rammen omfatter lokaludvalgets støtte til ovennævnte arrangement i Hyskenstræde.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at trafik- og byrumsforsøgene stopper den 30. september
2021, hvorefter bænke og træer fjernes i løbet af ugerne frem mod efterårsferien. Herefter vil
parkeringspladserne i gaden fungere som før.

Desuden bliver hele byrumsforsøget på alle fem strækninger evalueret, og resultaterne af
evalueringen forventes forelagt for politikerne i Teknik- og Miljøudvalget i slutningen af året.
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For følgegruppen vedr. trafik- og byrumsforsøget, hvor lokaludvalgets formand Bent Lohmann
repræsenterer lokaludvalget, er der i den kommende tid følgende aktiviteter:

• Den 9. september 2021: Byvandring i Middelalderbyens forsøgsgader.
• Den 29. september 2021: Evalueringsseminar for byrumsforsøgene i Middelalderbyen.
• Den 25. oktober 2021: Følgegruppemøde – fra evaluering til byrums- og trafikplan.

Beslutning
Sagen blev udsat til lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021.
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Opfølgning på trafikkonferencen den 1. september 2021 (2021-0278047)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte, hvordan det følger op på trafikkonferencen den 1. september 2021,
som det var vært for.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan det følger op på trafikkonferencen den 1. september
2021.

Problemstilling

Den 1. september 2021 var lokaludvalget vært for en trafikkonference i Bethesda, Rømersgade 17.
Konferencen havde ca. 125 deltagere.

Lokaludvalget ønskede med trafikkonferencen at få skabt mulighed for en dialog mellem borgere,
erhverv og politikere om trafik i relation til de vedtagne målsætninger:

• at blive verdens første CO2-neutrale hovedstad i 2025.
• at færdsel med bil skal udgøre max 25 %. De øvrige 75 % af færdslen skal fordele sig ligeligt på

hhv. cykel, offentlig transport og gående.

Forud for konferencen havde lokaludvalget gennemført en undersøgelse af beboere og pendleres
trafikvaner. Resultaterne af undersøgelsen ses i bilaget.

Programmet for konferencen var følgende:

Kl. 16.00-16.30: Ankomst

Kl. 16.30-17.20: Faglige oplæg

• Susanne Krawack, CONCITO og Via Trafik: Mobilitetsanalyser, trafik-øer og grønne trafikveje
• Malene Freudendal-Pedersen, Aalborg Universitet: Fritidstransport og hvordan omstiller vi til

bæredygtig transport – pisk eller gulerod?
• Hilda Rømer Christensen, Københavns Universitet: Mænd, kvinder og transport
• Mikael Svane, DI Transport: Den kollektive trafiks betydning for virksomheder og arbejdstagere

i hovedstadsområdet
• Erik Hjulmand, Cyklistforbundet: Cyklismens betydning og dens sammenhæng med den

kollektive transport
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Kl. 17.20-18.30: Workshops i grupper 

Drøftelse af de faglige oplæg og forberedelse af spørgsmål til de næste oplægsholdere.

Kl. 18.30-18.45: Kaffepause

Kl. 18.45-19.00: Oplæg om transport i Indre By

• Claudia Mathiassen, formand for KCC’s, KBH - Commerce & Culture, advokat og managing
partner i Winsløw. Hvordan kan transport for detailhandel, håndværkere og kunder ske mere
bæredygtigt i Indre By?

• Søren Rud, Nørre Kvarters Beboerforening: Hvad betyder mindre biltrafik i byen, set fra et
beboersynspunkt?

Kl. 19.00-19.15: Oplæg fra overborgmesterkandidater

• Sophie Hæstorp Andersen, Socialdemokratiet: Hvordan vil kommunen nå målet om mindst 75
% bæredygtig transport og en CO2-neutral hovedstad i 2025?

• Line Barfod, Enhedslisten Hvordan vil kommunen nå målet om mindst 75 % bæredygtig
transport og en CO2-neutral hovedstad i 2025?

Kl. 19.15-20.20: Debat

Kl. 20.20-20.30: Opsamling på debatten og på konferencen: 

Et samlet bud på konkrete indsatser på trafikområdet til indfrielse af målet om en CO2-neutral
hovedstad.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne af trafikkonferencen.

Sekretariatet noterede følgende pointer fra oplæggene og workshopsne:

Oplæg om mobilitetsanalyserne

• Kommunen har ringe virkemidler til at reducere CO2 fra statens veje og den tunge
trafik

• Man kan begrænse kørte kilometer med fossil-drevne køretøjer med
• at reducere antal parkeringspladser til fossil-drevne køretøjer
• at etablere trafikøer
• at etablere grønne trafikveje, dvs. smalle kørebaner for den motoriserede trafik og brede

cykelstier og fortov.
• at omprioritere regionale trafikveje, så den regionale trafik ledes uden om byen
• at sætte hastighedsgrænsen ned

• Man kan accelerere omstillingen til 0-emissionskøretøjer ved 
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• at gennemføre tiltag, der begunstiger ejere af 0-emissionskøretøjer
• lade prisen på beboerlicens for parkering stige

• Man kan accelerere adfærdsændringen med
• citylogistik
• delebiler
• ikke-fysiske tiltag som nudging

• Man kan styrke alternativer til bilkørsel med
• bedre cykelfremkommelighed
• forbedring af busnettet.

• Grøn omstilling af trafikken på få år er vanskelig og kræver restriktioner for fossile biler
• Initiativer alene i København flytter biltrafik til nabokommunerne. En regional strategi er mere

fornuftig.
• Kommunerne har få muligheder for at påvirke vare- og lastbiltrafikken
• Restriktionerne mister effekt når mange kører el-bil
• Undgå nye CO2-udledende initiativer samtidig med restriktionerne

Oplæg om fritidstransport

• Tænk over hierarkiet: Hvem planlægger vi for?
• Tænk samfundsøkonomi i et bredere perspektiv: Hvad med sundhed, klimahåndtering, natur og

byliv?
• Stil spørgsmålstegn til selvfølgelighederne: Har alle ret til en fed bil?
• Husk, at et opgør med bilen i centrum handler om at vende en supertanker.

Oplæg om mænd, kvinder og transport

(eftersendes)

Oplæg om den kollektive trafiks betydning for virksomheder og arbejdstagere

• Hvilken by skal vi have? Hvilke behov er der? Hvad efterspørges?
• Der skal være gode, tætte relevante mobilitetsløsninger. Der er behov for en stærk

trafiksektor.
• Cykeltransporten og den kollektive transport skal tilgodeses, herunder taxikørsel
• Presset på vejene skal lettes, så der er plads til den nødvendige erhvervskørsel.
• Den fysiske planlægning på tværs af Hovedstadsområdet skal samtænkes. Det handler om

måden, vi indretter byen på
• København skal være attraktiv for arbejdskraften.

Oplæg om cyklismens betydning og dens sammenhæng med den kollektive transport

• 28% af transporten i København sker på cykel. Cyklisterne har 7 % af vejarealet til sin
rådighed.

• El-biler er ikke løsningen. De er en forhindring for cyklister. De er farlige for cyklister.
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• Muligheden for at kombinere forskellige transportformer skal styrkes. Bilen skal ikke indgå som
en kombinationsmulighed. 

Pointer fra workshops - se også bilaget

• Trafikproblemerne skal ikke skubbes rundt mellem bydele og kommuner. Trafikplanlægning
skal ske med et større perspektiv.

• Der er behov for små offentlige busser i Indre By
• Dem i biler, der ikke har ærinde i Indre By, skal ledes udenom.
• Beboere og besøgende har forskellige erfaringer, men alle interessenter skal inddrages i

trafikplanlægningen.
• Cyklister skal tilgodeses med bredere og bedre cykelstier. Nørrebrogade og Amagerbrogade er

gode eksempler.
• Københavns Kommune bør arbejde for at skabe en bedre cykelkultur.
• Københavns Kommune bør advokere for hjemmearbejde i både den private sektor og i den

offentlige sektor. Det vil lette presset på trafiksystemet og mindske forureningen.
• Man kan udpege områder, hvor der i visse tidsrum er fred for private biler.
• Man kan nedlægge parkeringspladser i gaderne. Indre Bys beboere skal kompenseres med

adgang til parkeringspladser under jorden.
• BRT-buser og taxier skal tilgodeses i trafiksystemet.
• Folk med rollatorer skal tilgodeses. Fortovene er mange steder for smalle og må benyttes til

andre formål end fodgængerfærdsel.
• Man kan sætte cykler til rådighed for offentligheden.
• Parkeringspladser på private ejendomme til pendlere bør belyses
• Der er 30 km/t-zoner i andre byer i Europa
• Håndhævelse af regler er vigtigt
• Der skal ses på knallerters rolle i trafikken og for luftforureningen
• Der er gode eksempler på letbaner i andre byer, som bør inspirere i København
• Man kan etablere el-ladestandere forbeholdt erhverv om dagen og beboere om natten.
• Der bør anlægges parkeringshuse ved s-togstationer, så bil- og togtransport kan kombineres.
• Der bør etableres trafikøer
• Nedlagte parkeringspladser kan omdannes til grønne arealer
• Betaling for parkering i Indre By skal op på Ørestads-niveau
• Roadpricing kan etableres hurtigt og billigt
• Parkering i Indre By skal ikke være gratis i weekenderne
• Ophæv skellet mellem stats- og kommuneveje, så man kan se samlet på kapaciteten
• El-biler er ikke nødvendigvis løsningen på trafik -og forureningsproblemerne
• Visionen er samvær i en renere by med god luft
• Den lokale offentlige trafik skal være gratis.
• Erhvervslivet skal tænke i nye baner, Fx. kan byrum uden parkering ses som nye

handelsområder
• Benzinprisen skal hæves.
• Lyskryds skal ændres, så cyklister får længere grønt-tid på bekostning af bilister
• Rejseplanen skal omfatte mulighed for samkørsel. Rejseplanen skal indrettes, så det er

nemmere at kombinere forskellige transportformer
• Historien viser, at erhvervslivet kan tilpasse sig nye vilkår
• Vi skal have bæredygtig transport
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• Vi skal anerkende, at der findes nødvendig bilisme
• Pakkelevering skal ske til få punkter i Indre By, hvorfra pakkerne kan cykles til

bestemmelsesstedet
• Trafikanalyser bliver for gamle, inden de opdateres
• Det er svært at få opdateret trafikdata
• Man bør huske at tænke i drivmidler som gas og syntetisk benzin

Oplæg om hvordan transport for detailhandel, håndværkere og kunder kan ske mere bæredygtigt

• Det er en forudsætning, at varer og kunder skal ind i butikkerne
• Forholdene gør, at Illum får leveret varer om natten, mens magasin får leveret varer om

formiddagen. En butik får leveret varer hver 14. dag. En anden butik får leveret varer i en
container en gang om året.

• Citylogistik er en udfordring, da det involvere flere hænder og tager mere tid. Det er dyrere og
risikoen er større.

• Trafik- og byrumsforsøget har vist, at Skindergade og Vestergade er en trafikal udfordring og at
forholdene til tider skaber farlige situationer.

• Byen skal indrettes, så den kan rummer blød trafik, hård trafik og butikker. Målet er en levende
by.

• Myldretidstrafikken bør begrænses.
• Der skal være mindre forurening og CO2-udledning
• KCC er i dialog med Københavns Kommune om udvikling af en parkeringsapp, som kan

begrænse søgetrafikken
• Trafikdata er vigtig for trafik- og byplanlægningen. Biler, cykler og gående skal tælles, og det

skal registres hvorfra de kommer og hvor de skal hen.

 

Oplæg om, hvad mindre biltrafik i byen betyder, set fra et beboersynspunkt

• Der mangler argumenter for, hvorfor Middelalderbyen skal være bilfri og for hvorfor 75% af
parkeringspladserne i Middelalderbyen skal nedlægges.

• Beboernes biler er ikke et problem. Beboerne og de erhvervsdrivende i Middelalderbyen skal
kunne køre i deres egen bydel.

• Der er ikke så mange pendlerbilister i Middelalderbyen, men dem der er, skal ud af
Middelalderbyen

• Skraldebiler, vareleveringer og håndværkertransport i Middelalderbyen er et problem, men det
er til at leve med. Det er nødvendig transport. Dog er der ingen grund til, at skrald hentes tidligt
om morgenen i fortsættelse af larmen fra nattelivet

• Middelalderbyen skal ikke være et frilandsmuseum. Der skal ikke være sivegader. 
• I Købmagergade er der mange tomme butikker. Stræderne har efter omlægningen til sivegade

fået mange cafeer med udeservering.
• I Stræderne kan én varebil blokere for øvrig trafik, herunder for cyklister og gående.
• Spørgsmålet er, hvad pladsen, som nu er afsat til trafik og parkering, skal bruges til. Der skal

ikke sættes bænke op. Bænke er ensbetydende med fest. Der skal heller ikke tillades flere
udeserveringer. Det giver larm. Blomster og træer vil blive brugt til at pisse på, og vil gå ud.
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• Trafik- og byrumsplanen for Middelalderbyen er kompleks i forhold til beboerne.
Argumenter for og imod østlig ringvej

• Flere hoteller, cafeer, restauranter og nattelivssteder i Middelalderbyen giver mere støj og
luftforurening

• Færre parkeringspladser i Middelalderbyen giver mere søgetrafik og dermed mere forurening
• Ejerne af nattelivsstederne ønsker flere gågader, så der er rum til en sikker fest i gaden.
• Antallet af politiforretninger i et område er en funktion af antallet af barer i området.

Pointer fra den politiske debat

Sophie Hæstorp Andersen: 

• København skal være mere lige, skal styrke fællesskabet og være mere grøn
• Trængsel er et problem
• Cykelinfrastrukturen og den kollektive trafik i regionen skal styrkes
• Der skal ses på indkøbspolitik og på varelevering
• CO2-udledning mv. skal ses i et globalt perspektiv. Det handler også om lokal kontra global

produktion
• Forsøg som trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen gør os klogere
• Der skal opsættes flere ladestandere og lyn-ladestandere til el-biler
• Der skal nedlægges parkeringspladser. Arealerne kan i stedet anvendes til grønt område og

udeservering. Forslaget skal ses i et fællesskabspespektiv.

Line Barfod:

• Hvilken by vil vi have?
• Klimaforandringerne tilsiger, at CO2-udledning skal nedbringes. Der skal drastiske midler til.
• Omstillingen skal være social retfærdig
• Borgerne skal have mulighed for transport
• Rollator-transport bør indtænkes
• Omstillingen skal ske i dialog med erhvervslivet
• En tredjedel af parkeringspladserne skal fjernes. En tredjedel af af parkeringspladserne skal

forbeholdes bilismen, herunder delebilismen. En tredjedel af parkeringspladserne skal
forbeholdes håndværkere og erhvervslivet.

• Den tredjedel af parkeringspladserne, der fjernes, kan anvendes til cykelparkering og grønne
områder.

• Der er behov for en sammenhængende planlægning.

Debat:

• Der skal ses på de parkeringsnormer, som kommunen planlægger med for erhvervsbyggeri. De
er for høje og begunstiger pendlertrafikken.

• Der findes ubenyttede parkeringspladser i Indre By, bl.a. under BLOX og under Israels Plads.
Det planlagte parkeringsanlæg under Dantes Plads er unødvendig.

• Der skal ses på, hvordan cirkulationstrafikken i Middelalderbyen i nattelivet hænger sammen
med stof-problemerne og adfærdsproblemerne i gaderummet om natten. Der skal også ses på,
hvordan antallet af bevillinger samt nattelivsstedernes lukketid hænger sammen
med stof-problemerne og adfærdsproblemerne i gaderummet om natten.
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• En dyrere beboerlicens og en højere pris for parkering har en social slagside
• Østlig ringvej bør ikke etableres, før et roadpricing-system er på plads eller før Indre By er sikret

mod gennemkørende trafik
• Der skal ses på varetransport til supermarkeder i tæt-byen. I dag er den ikke optimal. Der er for

mange varetransporter - også set i lyset af antal varer, som hver varetransport leverer.
• Der bør ses på busruterne i Indre By. Mange gamle blev ramt af nedlæggelsen af ruter og

stoppesteder i forbindelse med åbningen af Cityringen. Man bør indføre små tværgående
busser.

• Hvem skal betale?
• Lastbiler med jordtransport skaber forurening på Nørrevold
• Vejpleje er vigtigt. Vejarbejder skal koordineres
• Glem ikke de ydre bydele i kommunen. Der fokuseres meget på de indre bydele.

Line Barfod:

• Parkeringsnormen skal ned. Den gør boliger dyrere.
• Der skal ikke være parkeringsanlæg under Dantes Plads
• Der skal etableres trafikøer
• Parkeringspriserne skal hæves
• Der skal indføres roadpricing
• Der bør være små trafikbusser
• Hvor møder man de unge? De skal spørges.

Sophie Hæstorp Andersen: 

• En tredjedel af parkeringspladserne på det kommunale vejnet skal være nedlagt i 2025
• Pareringsnormerne skal ned
• Trafikken skal ledes uden om Indre By
• Roadpricing kræver samarbejde med omegnskommunerne. Der skal ses samlet på effekten af

roadpricing 
• Omegnskommunerne skal med i miljøzonen
• Regionen skal stille fælles krav til transport
• Københavns Kommune har brug for venner i omegnen og i Folketinget, hvis trafikale tiltag skal

kunne gennemføres
• Regionen skal samarbejde om bosætning.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 40.000 kr. til trafikkonferencen.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
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Sagen blev udsat til lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021.

Bilag
1. Workshops
2. Opsamling på borgerpanelundersøgelse om trafik (ikke på papir)
3. Samlet rapport vedr. borgerpanelundersøgelse om trafik (ikke på papir)
4. Opsamling på spørgeskemaundersøgelse til pendlere om trafik (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Bymiljøpolitik (2021-0277838)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om
bymiljøpolitik.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at omformulere teksten vedr. bymiljøpolitik i
forslaget fra Byudviklingsgruppen, der ses i afsnittet "Problemstilling", jf. løsningsafsnittet.
Formanden omformulerer teksten i samråd med lokaludvalgsmedlemmerne Jep Loft, Jens Erik
Frandsen og Anton Skovle samt sekretariatet.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at formanden sender den omformulerede tekst til Teknik-
og Miljøudvalget.

 

Problemstilling

Byudviklingsgruppen foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget: 

"Indre By Lokaludvalg hilser det på Teknik- og Miljøudvalgets møde den 8. juni 2020 fremsatte
medlemsforslag om, at udvalget skal drøfte Københavns arkitekturpolitik med udgangspunkt i
’Arkitekturpolitik København 2017-2025’ velkommen.

Vi er enige i, at der udbygges meget i København, og at den nye arkitektur ofte er uinteressant eller
decideret skæmmende for byens æstetik.

At diskutere Arkitekturpolitik vil imidlertid ofte blive en teoretisk og akademisk øvelse, der ikke kan
føre til brugbare konklusioner - ligesom en diskussion om kunst. Der er ikke noget, der er åbenbart
rigtigt eller forkert. Der er mere brug for en bymiljøpolitik. Det er lettere at nå til enighed om, hvilke
bymiljøer, der er eftertragtede af flere, end dem der bor eller har ærinde i det pågældende bykvarter.

Indre By, Christianshavn og Brokvartererne er eftertragtede, og boligpriserne er derfor høje. For den
almindelige borger er det væsentlige et trygt bymiljø med liv og atmosfære – ikke at husene er fin
arkitektur. Eksempelvis har Nationalbanken ødelagt et fint bymiljø, som nu er blottet for liv. I de
seneste 70 år har alle nybyggede byområder fået karakter af forstadsbyggeri.
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Punkthuse, boligblokke og højhuse skaber ikke trygge og gode bymiljøer. Det gør karré-byggeri med
grønne gårdarealer og bestående af mindre parceller, hvor husene er forskellige, men dog med et
ensartet præg. Det er dét, vi har i Indre By, Christianshavn og Brokvartererne. Det skal der passes
på, og fremtidigt byggeri bør genopfinde den byggestil.

Vores bymiljøer er vores vigtigste kulturarv, og Københavns Indre By er det mest værdifulde, vi har i
Danmark. Det medfører et særligt ansvar. Vi foreslår, at der i højere grad end hidtil skal ses på
helheder – ikke bare enkelte bygninger.

Hvad angår temaet ‘Arkitektur der fortæller’, finder vi, at fokus i Indre By skal være på at bygge videre
på Københavns og kvarterenes egenart og den fælles kulturarv. I Indre By skal man ikke
transformere og udvikle byen i et nutidigt arkitektonisk formsprog. Det vil slå harmonien om
sammenhængen i stykker og ødelægge noget enestående. Byggeri som Nansensgade 57,
Toldbodgade 13 og Stokhusgade 4B passer ikke til omgivelserne. Det er til glæde for få og til sorg for
mange.

Nybyggeri bør tilpasses det lokale miljø, fordi det udgør en helhed, og fordi det er enestående. Der er
allerede de unikke bygninger, der skal være, og der er ikke plads til, at arkitekter eksperimenterer for
at skabe noget, de finder unikt.

Vi lægger stor vægt på, at Indre By dækkes med bevarende lokalplaner (jfr. Ændringsforslag nr. 235
til Kommuneplanen) for at afværge, at developere og bygherrer kommer med planer om nedrivninger
af bevaringsværdige huse. Der behøves ikke detaljerede planer. Overordnede planer, der udsiger, at
Indre By ikke er et sted, hvor der normalt kan regnes med nedrivningstilladelse, er tilstrækkeligt.
Derfor foreslår vi, at en lokalplan for hele Indre By udpeger alle huse med bevaringsværdi mellem 1
og 6 (imod nu 1 til 3) som bevaringsværdige. Det vil spare forvaltningen for at skulle tage stilling til
nye, skadelige projekter.

Bygningsbevaring skal ikke kun omhandle arkitektoniske ”perler” med høj bevaringsværdi, men også
omhandle bygninger med middel eller lav bevaringsværdi, der i sig selv ikke er bevaringsværdige,
men er med at til skabe et miljø. Bygningsbevaring kan yderligere være et bæredygtighedshensyn,
idet der spares mange ressourcer til byggematerialer."

 

Løsning

Status

Teknik- og Miljøudvalget drøftede Københavns arkitekturpolitik i sit møde den 16. august 2021.
Drøftelsen var en opfølgning på medlemsforslaget, som omtales ovenfor, om, at Teknik- og
Miljøudvalget skal drøfte Københavns arkitekturpolitik med udgangspunkt i ’Arkitekturpolitik
København 2017-2025’. Se bilaget.

Den 2. september 2021 fik lokaludvalget svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen om

• status på opdatering af værdifulde kulturmiljøer i Kommuneplan 2019
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• status på udarbejdelse af bevarende lokalplaner.

Se svaret i bilaget.

Forslag vedr. bymiljøpolitik

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at omformulere teksten i forslaget fra
Byudviklingsgruppen, så der tages højde for Teknik- og Miljøudvalgets drøftelse den 16. august 2021
om arkitekturpolitik og Teknik- og Miljøforvaltningens svar den 2. september 2021, ligesom der vil
være større vægt på Indre By-forhold i teksten.

Formanden omformulerer teksten i samråd med lokaludvalgsmedlemmerne Jep Loft, Jens Erik
Frandsen og Anton Skovle samt sekretariatet, og sender den til Teknik- og Miljøudvalget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøudvalget om bymiljøpolitik.

Brevet kan indgå som grundlag for bydelsplanen, som lokaludvalget starter med at udarbejde i 2022.

Beslutning
Sagen blev udsat til lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021.

Bilag
1. Indstilling og Teknik- og Miljøudvalget s beslutning den 16. august 2021 om arkitekturpolitik
2. Fagligt notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om bevarende lokalplaner mv.
3. Beskrivelse af bevaringsværdier
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Midlertidig lokalplan for Indre By (2021-0278042)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte et forslag om en midlertidig lokalplan for Indre By og beslutte, om
det skal sende forslaget til Teknik- og Miljøudvalget.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter et forslag om en midlertidig lokalplan for Indre By, jf. afsnittet
"Problemstilling".

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal sende forslaget til Teknik- og Miljøudvalget.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jep Loft:

"I Kommuneplan 2019 er det vedtaget, at ”der sættes gang i arbejdet med at byen bliver dækket med
lokalplaner, startende med Middelalderbyen og Christianshavn” (jfr. ændringsforslag nr 235).

Arbejdet er endnu ikke igangsat. I kommuneplanen er bygninger med en høj bevaringsværdi (1-3)
udpeget som bevaringsværdige i. Bygninger med en bevaringsværdi på 4 kan udpeges som
bevaringsværdige i en lokalplan. Baghuset til Esplanaden 30 var ikke udpeget som bevaringsværdig i
hverken kommuneplan eller i en lokalplan, og derfor havde forvaltningen ikke hjemmel til at nægte
nedrivningen.

Der er 9 bevaringsværdier.

Jeg indstiller, at Indre By Lokaludvalg stiller forslag om, at der udarbejdes en midlertidig lokalplan,
dækkende hele Indre By, hvori alle bygninger med bevaringsværdi 1-6 udpeges som
bevaringsværdige. Den kan gælde, indtil de detaljerede lokalplaner er blevet udarbejdet."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ovenstående forslag og beslutter, om det skal sende
forslaget til Teknik- og Miljøudvalget.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Sagen blev udsat til lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021.

Bilag
1. Beskrivelse af bevaringsværdier
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  Kommunalvalgmødet den 3. november 2021 (2021-0277966)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte rammer for lokaludvalgets kommunalvalgmødet den 3. november
2021, herunder hvordan borgernes ønsker til temaer i valgmødet indhentes. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Indre By Lokaludvalg beslutter rammer for lokaludvalgets kommunalvalgmødet den 3.
november 2021, der fremgår af løsningsafsnittet. 

Problemstilling

I mødet den 12. august 2021 besluttede lokaludvalget,

• at gennemføre en borgerpanelundersøgelse i starten af oktober 2021 om hvilke temaer og
spørgsmål, borgerne ønsker taget op i kommunevalgkampen og på lokaludvalgets valgmøde
den 3. november 2021.

• at formandskabet planlægger borgerpanelundersøgelsen og valgmødet den 3. november 2021
sammen med sekretariatet.

Status

De politiske partier er endnu ikke blevet inviteret til at stille med en kandidat til valgmødet, da det
endnu ikke er blevet bestemt hvilke temaer, valgmødet skal handle om. Et par af de politiske partier
har allerede spurgt sekretariatet om valgmødets temaer.

Løsning

Lokaludvalgets og borgernes ønsker til temaer

Formanden foreslår, at lokaludvalget kommer med bud på hvilke aktuelle temaer, emner og
spørgsmål, der skal tages op på valgmødet..

Formanden foreslår samtidig, at lokaludvalget beslutter, at borgernes ønsker til temaer i valgmødet
ikke indhentes via en borgerpanelundersøgelse.  Ønskerne indhentes i stedet via Facebook og
lokaludvalgets nyhedsbrev umiddelbart efter lokaludvalgets møde den 9. september 2021, så de
politiske partier kan få besked om temaerne senest den 15. september 2021.
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På baggrund af lokaludvalgets og borgernes ønsker, afgør formanden i samråd med
næstformændene hvilke temaer, valgmødet skal handle om.

Valgmødets form

Lokaludvalget besluttede i mødet den 12. august 2021,

• at valgmødet indledes med en kort samling af deltagerne, eventuelt udendørs, hvor der kort
orienteres om rammerne for valgmødet.

• at valgmødet består af to runder. I hver runde er der to samtaler på samme tid omkring to
forskellige borde mellem kandidater til Borgerrepræsentationen og de borgere, der vil tale med
kandidaterne.

Da formanden ser en mulighed for at få partiernes spidskandidater til at deltage i valgmødet, foreslår
han, at valgmødet holdes som et traditionelt debatmøde, hvor partiernes kandidater sidder i panel.
Hver af partiernes kandidater får tid i starten af mødet til at præsentere sig og deres politik og tid i
slutningen af mødet til at perspektivere debatten og det forestående valg. Men ellers vil valgmødet
være en pingpong mellem panelet og de fremmødte vælgere om de temaer, som forinden er blevet
offentliggjort.

Valgmødet indledes med fællesspisning.

Panelet

Partierne, der blev valgt ind i Borgerrepræsentationen ved det seneste kommunalvalg, inviteres til at
stille med en kandidat til panelet. Da Nye Borgerlige har en mulighed for at blive valgt ind i
Borgerrepræsentationen, vil det parti også blive inviteret til at stille med en kandidat til panelet. I
invitationen vil det blive understreget, at partierne bør stille med deres spidskandidat.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 40.000 kr. til valgmødet.

Videre proces

Formandskabet og sekretariatet planlægger og gennemfører valgmødet.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte rammerne for lokaludvalgets kommunalvalgmødet den 3. november
2021, der fremgår af løsningsafsnittet. 

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jan Frederik Hansen om, at mødet ledes af en
professionel moderator. 
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3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at mødet live streames.

4. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at der afsættes en ramme på 65.000
kr. til mødet.

5. Lokaludvalget udpegede, Bent Lohmann, Kjeld A. Larsen, Sally Mountfield, Jens Erik Frandsen,
Jan Frederik Hansen og Marietta Bonnet til sammen med sekretariatet at planlægge og
gennemføre mødet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0278679)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning. 

 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:

• Byudviklingsgruppen
• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
• Puljegruppen

Lokaludvalgets ad hoc-grupper

• Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
• Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
• Arbejdsgruppe med borgere om udvikling af Kulturhuset Indre By
• Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
• Arbejdsgruppe om hoteller
• Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret
• Arbejdsgruppe om trafikkonference den 1. september 2021

Kontaktgrupper

• Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge 
• Integration

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora
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• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Godsnetværket
• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken
• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg
• By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

• Middelalderbyen
• Metropolzonen (Postdistrikt København V)
• Nansensgade-kvarteret
• Øster Farimagsgade-kvarteret
• Østerport
• Frederiksstaden og Nyboder
• Gammelholm og Nyhavn

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning

Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

Bent Lohmann orienterede kort om Kultur- og Fritidsforvaltningens møde den 25. august 2021 om
restaurations- og nattelivsplanen. 

 

Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen orienterede kort om Byudviklingsgruppen seneste møde. Han oplyste, at gruppens
næste møde holdes den 30. september 2021. 
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By & Havns forum for lokaludvalg

Anton Skovle orienterede kort om mødet den 8. september 2021 i By & Havns forum for lokaludvalg.

Jens Erik Frandsen oplyste, at kommunen og By & Havn vil etablere en badezone ved
Havnegade-promenaden. Arbejdet med en badezone ved Kyssetrappen ved Ofelia Plads er sat i
bero.

 

Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

Bent Lohmann oplyste, at man på det seneste møde i følgegruppen havde drøftet farven på
svømmebassinets sider og bund. Han vil til mødet den 14. oktober 2021 komme med en indstilling
med udkast til en udtalelse fra lokaludvalget om sagen.

 

Lokaludvalget tog orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Puljeansøgninger, september 2021 (2021-0142920)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 7 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. ansøgning om 38.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et gratis show med sang, teater og
bevægelse, som afholdes i ti børnehaver i Indre By i perioden 1. august-20. december 2021.  
Afslaget begrundes med, at ansøger ikke har indgået de fornødne aftaler om aktiviteterne,
hvorfor lokaludvalget vil bruge sine midler på andre aktiviteter. 

2. At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder
tilsagn om 18.000 kr. af sin 2021-pulje  til kunstinstallationen ”Dantes går i dialog med det 21.
århundrede” af Jens Galschiøt, som opsættes på Dantes Plads i anledning af 700 året for
Dantes Aligheri død. Støtten øremærkes til udgifter, der afholdes efter den 9. september 2021.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr., fordi det vil sprede sine midler
ud på forskellige aktiviteter.
 

3. At Indre By Lokaludvalg giver en fotograf tilsagn om 2.000 kr. af sin 2021-pulje til projektet
”Portrætserie af Indre Bys mangfoldige håndværkere”. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi ikke alle håndværkerne, der skal portrætteres, er fra Indre
By, og fordi lokaludvalget ønsker at sprede sine midler ud på forskellige aktiviteter.
 

4. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl. på en ansøgning  om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til aktiviteten ”Hvad kan vi gøre i fællesskab for at
modernisere og skabe et nyt klimavenligt bevaringsværdigt byområde?”
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har besluttet at samarbejde med Gårdlauget
Gammeltoftsgade mfl.  om at holde et offentligt orienteringsmøde i efteråret 2021 om
affaldshåndtering, cykelparkering i gårdene, altaner og nedgange fra stuelejligheder,
bilparkering, rottebekæmpelse, vandtryk, vandforsyning samt klimasikring.
 

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Artlantic på en ansøgning om 46.500 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Artlantic presents Caribbean Culture Drop /
ROTD”, som afholdes den 12., 19., 26. september og 3. oktober 2021 i Bedwoods lokaler i
Nyhavn 63. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret.
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6. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til kunstnerne Clara Starck og Kristine Hymøller på en
ansøgning om 45.843 kr.  af lokaludvalgets 2022-pulje til udstillingen ”Maxi Reload -in Unknown
Depth”, som afholdes i perioden 6. november 2021-9. januar 2022 i bibliotekssalen i
Rundetårn. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at udstillingen ikke er bydelsrelateret, og
fordi det ikke står klart, hvad og hvordan børn kan lære af udstillingen. 
 

7. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Format Artspace på en ansøgning om 20.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Amanda Betz: Naturligheder - at lytte til værket”, som
afholdes lørdag den 2. oktober 2021 i Format Artspace i Nansensgade under Art Week CPH.

Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine midler på andre aktiviteter.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 7 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Skrot og Tuti og Den magiske skraldespand

Foreningen ”Den magiske skraldespand” har ansøgt om 38.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et
gratis show med sang, teater og bevægelse, som afholdes i ti børnehaver i Indre By i perioden 1.
august-20. december 2021. Børnehaver og datoer er endnu ikke fastlagt. Ifølge ansøgeren har
børnehavebørnene på grund af Covid-19 ikke fået oplevelser udenfor institutionerne, hvorfor børne
trænger til oplevelser udenfor de vante rammer. Derfor vil ansøgeren give børnene en sjov oplevelse
ved besøge op til ti børnehave i Indre By med showet ” Skrot og Tuti og Den magiske skraldespand”,
som handler om baggårdskatten “Skrot”, der spiller musik med sin bedste ven “Tuti” kommer Men
sammen kigger de også i den magiske skraldespand. Showet vil skabe fokus ansvar omkring miljø,
forurening, genbrug og madspild. Børnene engageres til at synge, danse og spille musik på rytmeæg.
Ansøgeren regner med at 500 – 700 børn vil få glæde af showet. Det samlede udgiftsbudget er på
62.500 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer, flyer, klistermærker, renovering/
nyindkøb, transport og administration.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet gør opmærksom på, at det fremgår af ansøgningen, at aktiviteten begyndte den 1.
august 2021. Lokaludvalget kan støtte aktiviteter, der holdes efter lokaludvalgsmødet den 9.
september 2021. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for at lokaludvalget støtter
showet.

Puljegruppens anbefaling

Ideen er god, men det virker for usikkert, når der her i august hverken er aftaler eller navne på
institutionerne, så derfor nej.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen ”Den magiske skraldespand” på en ansøgning
om 38.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et gratis show med sang, teater og bevægelse, som
afholdes i ti børnehaver i Indre By i perioden 1. august-20. december 2021.  

Afslaget begrundes med, at ansøger ikke har indgået de fornødne aftaler om aktiviteterne, hvorfor
lokaludvalget vil bruge sine midler på andre aktiviteter. 

 

2. Dantes går i dialog med det 21. århundrede

Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder har ansøgt om 40.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til kunstinstallationen ”Dantes går i dialog med det 21. århundrede” af Jens
Galschiøt, som opsættes på Dantes Plads i anledning af 700 året for Dantes Aligheri død
(1265-1321). Kunstinstallationen vil stå på Dantes Plads i perioden 1. september-30. november 2021,
og der lægges særligt vægt på den 14. september, som er 700- års dagen for Dantes død.
Installationen vil bestå af en række af Jens Galschiøt ikoniske kobberskulpturer af Dante, som
kombineres med en række ny-producerede skulpturer af Dante, som Galschiøt laver til installationen.
Skulpturerne opstilles på stålsokler på en ramme af 10 x 10 meter. Ansøgeren vil med
kunstinstallation bringe Dante ind i det 21. århundrede, og håber at publikum, der kommer forbi
interagere med dem og forhåbentligt skriver en kommentar. Målet er videre, at installationen kan
være med til at sætte fokus på Dantes betydning kulturelt set, vise at det danske kongehus og
italienske deltog ved indvielsen af Dantes-søljen, som står på HC. Andersens Boulevard, og på at
Dantes Plads bør bevares som den står i dag. Installationen henvender sig både til lokale, men også
til alle, der kommer pladsen. Ansøgeren håber, at installationen kan forstærke sammenholdet i
kvarteret og skabe mere og ”anderledes” fokus på Kulturkvarteret som helhed - Dante Aligheri og
Dantes Plads.

Det samlede udgiftsbudget er på 56.200 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer,
transport, tryksager/ materialer og materialer til produktion af selve kunstinstallations nye skulpturer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet gør opmærksom på, at jf. retningslinjerne for støtte kan lokaludvalget støtte aktiviteter,
der ligger efter den 9. september. Med den bemærkning ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter
kunstinstallationen.

Puljegruppens anbefaling

Vi støtter projektet med 18.000 kr., da gruppen har gjort et stort stykke arbejde. Men fordeler årets
resterende midler.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder tilsagn
om 18.000 kr. af sin 2021-pulje  til kunstinstallationen ”Dantes går i dialog med det 21. århundrede” af
Jens Galschiøt, som opsættes på Dantes Plads i anledning af 700 året for Dantes Aligheri død.
Støtten øremærkes til udgifter, der afholdes efter den 9. september 2021.
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Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr., fordi det vil sprede sine midler ud på
forskellige aktiviteter.

 

3. Portrætserie af Indre Bys mangfoldige håndværkere

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet ”Portrætserie af Indre
Bys mangfoldige håndværkere”, som begynder i september 2021 og slutter i foråret 2022 med
udendørsfotoudstillinger og en online version. Den første udstilling placeres ved Kulturhus Indre By.
Ansøgeren, fotograf Shazia Khan, ønsker gennem en portrætserie at vise, hvordan gamle
håndværksformer såsom kunsthåndværk, f.eks.: barber, skorstensfejer, violinbygger, kongelig
bogbinder, skræddermester, skomager, snedker, sadelmager er med til at gøre Indre By til et unikt og
mangfoldigt sted, hvor der er plads til alle. Portrættet bliver ligeledes suppleret af et mindre interview
med de enkelte håndværkere, som efterfølgende kan ses og høres På YouTube, Facebook og
Instagram. et er altså ansøgers intention at vise de gamle håndværkformer og unikke miljøer, der
lever side om side med alt det nye i en by med et pulserende liv. Projektet henvender sig til alle med
interesse for kultur, håndværk, historie og menneskelige historier. Det samlede udgiftsbudget er på
50.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer, PR/ annoncering og SoMe,
materialer, transport samt forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet gør opmærksom på, at lokaludvalget den 10. december 2020 gav afslag til samme
ansøger på en lignende ansøgning med titlen ” Portrætserie af Indre Bys mangfoldige håndværkere
og skjulte perler i byrummet”. Lokaludvalget begrundede afslaget med, at indholdet i udstillingen var
for uklart henset de få håndværkere, der er tilbage i Indre By. Med den bemærkning ser sekretariatet
intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Nu virker projektet mere gennemarbejdet, men vi undrer os over nogle af navnene. En på Østerbro
og en på Christianshavn. Ligeledes burde der have været taget kontakt med Håndværkerforeningen,
som ligger i Indre By for at søge støtte og hjælp til at kontakte evt. flere håndværkere.
Men ideen er stadig god, så vi anbefaler et opmuntringsbeløb på 2.000 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en fotograf tilsagn om 2.000 kr. af sin 2021-pulje til projektet
”Portrætserie af Indre Bys mangfoldige håndværkere”. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 50.000 kr., fordi ikke alle håndværkerne, der skal portrætteres, er fra Indre By, og fordi
lokaludvalget ønsker at sprede sine midler ud på forskellige aktiviteter.

 

4. Hvad kan vi gøre i fællesskab for at modernisere og skabe et nyt klimavenligt
bevaringsværdigt byområde?
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Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl. har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets pulje til aktiviteten
”Hvad kan vi gøre i fællesskab for at modernisere og skabe et nyt klimavenligt bevaringsværdigt
byområde?”, som afholdes 3 – 4 gange udendørs i løbet af det næste år i beboelsesområdet fra
Gammeltoftsgade og til Sølvgade, som er gader med bevaringsværdige ejendomme. Ansøgeren vil
afholde arrangementer med fokus på byudviklingen, hvor det er håbet, at Københavns Kommune,
HOFOR, arkitekter og beboere mm. deltager med oplæg, ligesom der vil være paneldebat og walk
and talk. Ansøgeren ønsker at sætte fokus på, hvordan det er muligt at skabe klimavenlige og
bevaringsværdige byområder. Der vil blandt andet være fokus på affaldshåndtering, cykelparkering i
gårdene, altaner og nedgange fra stuelejligheder, bilparkering, rottebekæmpelse, vandtryk,
vandforsyning samt klimasikring. Arrangementerne henvender sig til beboerne i området,
ejendomsrepræsentanter, myndigheder, HOFOR, erhvervet i området samt fagfolk med viden om
områdefornyelse. Det samlede udgiftsbudget er på 50.000 kr. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 9. september 2021 forslås det, at
lokaludvalget samarbejder med Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl.  om at holde et offentligt
orienteringsmøde i efteråret 2021 om affaldshåndtering, cykelparkering i gårdene, altaner og
nedgange fra stuelejligheder, bilparkering, rottebekæmpelse, vandtryk, vandforsyning samt
klimasikring. Hensigten med mødet er, at eksperter orienterer borgerne om fx. vandtryk og
vandforsyning, så borgerne selv kan arbejde vide med de forskellige temaer.

Hvis lokaludvalget beslutter indstillingen om samarbejder med Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl.  om
at holde et offentligt orienteringsmøde,  bør lokaludvalget give afslag til Gårdlauget Gammeltoftsgade
mfl. på denne ansøgning om støtte.

Hvis lokaludvalget beslutter, at det ikke vil samarbejder med Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl. om at
holde et offentligt orienteringsmøde,  bør lokaludvalget bede Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl. om
yderligere oplysninger vedr. denne ansøgning, fx. om budget og tidsplan, før det tager stilling til
ansøgningen.

Puljegruppens anbefaling

Det er et super godt initiativ, men er et oplagt projekt for Lokaludvalget og Miljøpunktet. Derfor siger
vi nej til at støtte med puljegruppens midler. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl. på en ansøgning  om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til aktiviteten ”Hvad kan vi gøre i fællesskab for at
modernisere og skabe et nyt klimavenligt bevaringsværdigt byområde?”

Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har besluttet at samarbejde med Gårdlauget
Gammeltoftsgade mfl.  om at holde et offentligt orienteringsmøde i efteråret 2021 om
affaldshåndtering, cykelparkering i gårdene, altaner og nedgange fra stuelejligheder, bilparkering,
rottebekæmpelse, vandtryk, vandforsyning samt klimasikring.
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5. Artlantic presents Caribbean Culture Drop / ROTD

Foreningen Artlantic har ansøgt om 46.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet
”Artlantic presents Caribbean Culture Drop / ROTD”, som afholdes den 12., 19., 26. september og 3.
oktober 2021 i Bedwoods lokaler i Nyhavn 63. Foreningen blev stiftet i 2016 på 100-års dagen for
Danmarks salg af Dansk Vestindien til USA. Ansøgeren vil med fire arrangementer have fokus på
kunst, foredrag og forskellige workshops med udgangspunkt i caribisk kultur for at bygge bro mellem
Dansk Vestindien og USA. På de fire dage vil det være muligt at smage på mad fra det caribiske
køkken, opleve for DJ’s, se dokumentarer med fokus på Caribien, se danseopvisninger og deltage i
workshops. Arrangementerne henvender sig til personer i alderen 16-64 år. Ansøgeren håber på
80–150 deltagere i hvert arrangement. 
Det samlede udgiftsbudget er på 46.500 kr. Der regnes med 12.000 kr. i indtægt fra deltagergebyr og
16.000 kr. i indtægt fra salg af mad- og drikkevarer. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
lokaleleje, leje af storskærm og projektor, PR, design af plakat, tryk/ materialer, transport, forplejning,
honorarer og produktion af caribisk mad.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne med en
underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Puljegruppen mener ikke, at projektet er rettet mod Indre Bys beboere, fordi det afholdes i Nyhavn,
så derfor nej.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Artlantic på en ansøgning om 46.500 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Artlantic presents Caribbean Culture Drop / ROTD”, som
afholdes den 12., 19., 26. september og 3. oktober 2021 i Bedwoods lokaler i Nyhavn 63. 

Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret.

 

6. Maxi Reload -in Unknown Depth

Kunstnerne Clara Starck og Kristine Hymøller har ansøgt om 45.843 kr.  af lokaludvalgets 2022-pulje
til udstillingen ”Maxi Reload -in Unknown Depth”, som afholdes i perioden 6. november 2021-9.
januar 2022 i bibliotekssalen i Rundetårn. Udstillingen bliver en totalinstallation med skulpturer og
objekter, som tager afsæt i interesse for de materialer, som vi omgiver os med i hverdagen, samt
hvordan relationen til det urbane miljø, til maskinerne og produktionen af produkter til materialer, har
udviklet sig. Kunstnerne vil overordnet set udforske deres fascination af urban infrastruktur. Clara
Starck vil i sine værker konfrontere den direkte maskinelle brug og industri ved at installere maskiner,
så som en industri-kaffemaskine og snack-dispenser, der kører deres egen cyklus. Kristine Hymøller
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undersøger tilhørsforhold mellem ens egen identitet og det byrum, som man færdes i. I den
forbindelse vil hun installere forskellige skulpturelle arkitektoniske systemer med brug af beton, jern
og kosmetik.
Ansøgerne ønsker, at deres udstilling vil skabe eftertanke hos publikum, så de reflekterer over
materialerne i byen – både dem, vi kan se og dem, vi ikke kan se. Foruden udstillingen vil der også
være guidede ture i udstillingen, særlig rundvisning for børn i alderen 8-13 år, artist talk med de to
kunstnere og en workshop, der løber over 2-4 gange, med 10 deltagere pr. gang fra Sølvgade Skole,
Nyboder Skole og den Classenske Legatskole, som vil blive undervist af kunstnerne i programmering
og i frottage-tryk. Udstillingen henvender sig til alle, der besøger Rundetårn i perioden. 
Der tages en entré på 40 kr. for at komme ind i Rundetårn, hvorefter man får adgang til udstillingen.
Entréprisen tilgår ikke ansøgerne, men Rundetårn. Det samlede udgiftsbudget er på 122.222 kr.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, leje af lokaler, annoncering/PR, sprittabletter
til dampmaskine, materialer til kunstværkerne, transport af maskiner og andre værker, køb eller leje
af kølemontre, forplejning til frivillige, workshop for skolebørn, frottage tryk, workshop for skolebørn,
ledninger og boards, materialer og forplejning til workshop mm.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet gør opmærksom på, at lokaludvalget den 6. maj 2021 behandlede en tilsvarende
ansøgning fra ansøgerne, som lokaludvalget gav afslag på. Afslaget blev begrundet med, at i 2021 vil
lokaludvalget bruge sine penge på andre aktiviteter. Lokaludvalget opfordrede ansøgerne til at søge
igen senere på året, når lokaludvalget kendte størrelsen på sin 2022-pulje. Med de bemærkninger
ser sekretariatet intet til hinder for at lokaludvalget støtter udstillingen.  

Puljegruppens anbefaling

2 af gruppens 4 medlemmer har behandlet ansøgningen, idet 1 var inhabil og en fraværende. 

Vi tror ikke, at udstillingen vil være henvendt til Indre By´s borgere og kan ikke se hvordan børn kan
anvende det i undervisningen. Det er uklart hvorfra indtægterne stammer, og om der er søgt støtte
fra anden side. Det fremgår, at frivillige skal aflønnes med kr. 12.000. Så er de vel ikke frivillige! Den
tilkendegivelse på leje af lokalerne er fra februar måned 2021! Gælder den stadig for perioden 6.
november 2021 - 9. januar 2022? Derfor er det et nej til ansøgningen fra mig.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til kunstnerne Clara Starck og Kristine Hymøller på en
ansøgning om 45.843 kr.  af lokaludvalgets 2022-pulje til udstillingen ”Maxi Reload -in Unknown
Depth”, som afholdes i perioden 6. november 2021-9. januar 2022 i bibliotekssalen i Rundetårn. 

Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at udstillingen ikke er bydelsrelateret, og fordi det
ikke står klart, hvad og hvordan børn kan lære af udstillingen. 

 

7. Amanda Betz: Naturligheder - at lytte til værket
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Format Artspace har ansøgt om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten 
”Amanda Betz: Naturligheder - at lytte til værket”, som afholdes lørdag den 2. oktober 2021 i Format
Artspace i Nansensgade under Art Week CPH. Udstillingen omhandler skovens og planternes
betydning for os som mennesker. Musiker, producer og komponist Fridolin vil til hvert af udstillingens
værker komponere musik, som kun opføres den ene gang. Ansøgeren håber, at udstillingen,
suppleret med en musikalsk oplevelse, vil trække nye og yngre interesserede til, som ønsker at få en
gratis oplevelse. Aktiviteten henvender sig både til Arts Weeks deltagere, musikinteresserede, men
også til lokale i området. Det forventes ca. 50 deltagere. Det samlede udgiftsbudget er på 20.000 kr.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer til musikere, PR/ annoncering og tryk/
materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer på baggrund af Format Artspace's hjemmeside, at ”Amanda Betz:
Naturligheder - at lytte til værket” er en salgsudstilling, og at lokaludvalget derfor ikke kan give støtte
til PR/ annoncering og tryk/ materialer, som promoverer udstillingen. Sekretariatet ser intet til hinder
for, at lokaludvalget støtter livekoncert med Fridolin Nordsø. 

Puljegruppens anbefaling

Gruppen har taget til efterretning, at sekretariatet mener, at der er tale om en salgsudstilling. I øvrigt
er Art Week offentligt støttet og årligt tilbagevendende.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Format Artspace på en ansøgning om 20.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Amanda Betz: Naturligheder - at lytte til værket”, som
afholdes lørdag den 2. oktober 2021 i Format Artspace i Nansensgade under Art Week CPH.

Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine midler på andre aktiviteter.

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2021 er 231.600 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 173.287 kr.
af 2021-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være disponeret for yderligere
20.000 kr. af 2021-puljen.

Lokaludvalget har endnu ingen pulje for 2022. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der ikke
være disponeret af 2022-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen ”Den magiske
skraldespand” på en ansøgning om 38.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et gratis show
med sang, teater og bevægelse, som afholdes i ti børnehaver i Indre By i perioden 1.
august-20. december 2021. Afslaget begrundes med, at ansøger ikke har indgået de fornødne
aftaler om aktiviteterne, hvorfor lokaludvalget vil bruge sine midler på andre aktiviteter. 
 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Beboerforeningen for Dantes Plads og
Nærliggende Områder tilsagn om 18.000 kr. af sin 2021-pulje  til kunstinstallationen ”Dantes
går i dialog med det 21. århundrede” af Jens Galschiøt, som opsættes på Dantes Plads i
anledning af 700 året for Dantes Aligheri død. Støtten øremærkes til udgifter, der afholdes efter
den 9. september 2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr., fordi
det vil sprede sine midler ud på forskellige aktiviteter.
 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en fotograf tilsagn om 2.000 kr. af sin
2021-pulje til projektet ”Portrætserie af Indre Bys mangfoldige håndværkere”. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi ikke alle håndværkerne, der skal
portrætteres, er fra Indre By, og fordi lokaludvalget ønsker at sprede sine midler ud på
forskellige aktiviteter.
 

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Gårdlauget Gammeltoftsgade mfl. på
en ansøgning  om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til aktiviteten ”Hvad kan vi gøre i
fællesskab for at modernisere og skabe et nyt klimavenligt bevaringsværdigt byområde?”
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har besluttet at samarbejde med Gårdlauget
Gammeltoftsgade mfl.  om at holde et offentligt orienteringsmøde i efteråret 2021 om
affaldshåndtering, cykelparkering i gårdene, altaner og nedgange fra stuelejligheder,
bilparkering, rottebekæmpelse, vandtryk, vandforsyning samt klimasikring.
 

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Artlantic på en
ansøgning om 46.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Artlantic presents
Caribbean Culture Drop / ROTD”, som afholdes den 12., 19., 26. september og 3. oktober 2021
i Nyhavn. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret.
 

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til kunstnerne Clara Starck og Kristine
Hymøller på en ansøgning om 45.843 kr.  af lokaludvalgets 2022-pulje til udstillingen ”Maxi
Reload -in Unknown Depth”, som afholdes i perioden 6. november 2021-9. januar 2022 i
bibliotekssalen i Rundetårn. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at udstillingen
ikke er bydelsrelateret, og fordi det ikke står klart, hvad og hvordan børn kan lære af
udstillingen. 
 

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Format Artspace på en ansøgning
om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Amanda Betz: Naturligheder - at lytte
til værket”, som afholdes lørdag den 2. oktober 2021 i Format Artspace i Nansensgade under
Art Week CPH. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine midler på andre
aktiviteter.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Status på kvarterplaner (2021-0277986)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på arbejdet med lokaludvalgets kvarterplaner for
Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på udarbejdelse af en kvarterplan for
Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret til efterretning. Se løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalget tager en orientering om status på Turbinehallerne til efterretning. Se
løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 12. november 2020 besluttede lokaludvalget at sætte arbejdet i gang, som skal blive til
lokaludvalgets kvarterplan for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret. 

Baggrunden for beslutningen var, at Indre By hverken betragtes som et udviklingsområde eller et
udsat område, hvorfor bydelen ikke i samme grad som fx Ørestad eller Tingbjerg har politisk
bevågenhed. Lokaludvalget kan med udvikling af kvarterplaner for udvalgte kvarterer i Indre By få
rettet politisk fokus på behovet for, at der til stadighed skal formuleres og implementeres
udviklingstiltag i Indre By og andre eksisterende tæt by-områder i Københavns Kommune for at
vedligeholde og styrke det fysiske og sociale miljø samt hindre forfald.

Kvarterplanen skal indeholde en række principper for forbedringer i kvarteret. Den skal indeholde
anbefalinger til forandringer i byrummet og derigennem anbefalinger til forandringer i anvendelsen af
byrummet. Derudover skal den angive veje til, hvordan naboskabet i kvarteret kan styrkes. 

Kvarterplanen udarbejdes i dialog med beboere og butikker i de to kvarterer. Hovedformålet med
kvarterplanen er således at få beboernes og de lokale butikkers anbefalinger til forskønnelse og trivsel i
kvartererne beskrevet og omsat til principper for kvarterernes udvikling. Hensigten er, at de to kvarterer
skal blive et bedre sted at bo og færdes i. 

Løsning

Arbejdet med kvarterplanen fik en træg start bl.a. pga. coronarestriktioner. Men nu arbejder
sekretariatet sammen med lokaludvalgsmedlem Max Hochermann og suppleanterne Mie Steen
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Munch og Lise Brink Andersen om et grundlag for kvarterplanen. Lokaludvalgets formandskab
bidrager til arbejdet.

Det er bl.a. blevet konstateret, at Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret har forskellige
karakter, hvorfor man skal gå lidt forskelligt til værks i de to kvarterer, fx. med hensyn til i hvilken grad
man skal i dialog med butikkerne.

Næste skridt er at udarbejde et spørgeskema, som beboerne får mulighed for at besvare senere i
september.  

Turbinehallerne

Den 7. juni 2021 havde repræsentanter for lokaludvalget et møde med Årstiderne Arkitekter og
Thylander Gruppen om deres planer om at indrette et center for bæredygtigt design i Turbinehallerne
i Adelgade. Det blev aftalt, at Thylander Gruppen, som lejer stedet af Ørsted, skulle undersøge,
hvordan det juridisk sikres, at Turbinehallerne ikke anvendes til natklub eller lignende efter midnat.

Lokaludvalget blev orienteret herom i lokaludvalgsmødet den 10. juni 2021.

Thylander Gruppen har den 17. august 2021 foreslået, at der holdes et nyt møde, hvor
bæredygtighedskonceptet vil blive præsenteret mere konkret for lokaludvalget og hvor det vil blive
drøftet, hvordan lokaludvalgets bekymring om natklub eller lignende kan imødegås.

Formanden har svaret Thylander Gruppen, at lokaludvalget gerne deltager i et møde, hvis Thylander
Gruppen i mødet konkret fortæller, hvordan opgaven med juridisk at sikre at Turbinehallerne ikke
anvendes til natklub eller lignende efter midnat er blevet løst.

Økonomi

Lokaludvalget har i alt afsat 90.000 kr. til udarbejdelsen af kvarterplan for Grønnegade-kvarteret og
Adelgade-kvarteret.

Videre proces

Lokaludvalget får med jævne mellemrum en orientering om arbejdet med en kvarterplan for
Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret. 

Formanden orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om dialogen med Thylander Gruppen om
Turbinehallerne.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på udarbejdelse af en kvarterplan for Grønnegade-kvarteret og
Adelgade-kvarteret til efterretning.

2. Lokaludvalget tog en orientering om status på Turbinehallerne til efterretning, jf.
løsningsafsnittet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Dispensation til hegnsmur, Mitchellsgade 4 (2021-0277821)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, at det svarer Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har
bemærkninger til, at der dispenseres fra lokalplan nr. 418 ”Hambrosgade” til etablering af hegnsmur
på ejendommen Mitchellsgade 4.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg svarer Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har bemærkninger til,
at der dispenseres fra lokalplan nr. 418 ”Hambrosgade” til etablering af hegnsmur på
ejendommen Mitchellsgade 4.

Problemstilling

Den 31. august 2021 sendte Teknik- og Miljøforvaltningen en naboorientering til lokaludvalget,
om opførelse af en hegnsmur af sikkerhedsmæssige årsager langs skel mod ejendommen
Mitchellsgade 4, der kræver en dispensation fra lokalplan nr. 418 ”Hambrosgade”.

Hegnsmuren opføres fra indkørsel fra Mitchellsgade til vagtbygning placeret i naboskel mod pladsen
”Under Krystallen.” Hegnsmuren består af sammenstøbte betonelementer. Muren fremstår
med en glat lysegrå betonoverflade. Afdækning af murkrone udføres i zink. Hegnsmuren udføres
med en højde på ca. 2,79 meter mod naboejendommen og med en højde på ca. 3,57 meter mod
pladsen. Der foretages en begrønning af muren mod pladsen.

Forvaltningen kan principielt gå ind for projektet, da muren har en begrænset højde og er tilpasset
den eksisterende bebyggelse, der fremstår i beton, med pudsede overflader og i grå farver og
tilpasset pladsen, der er belagt med grå betonsten.

Der er svarfrist den 21. september 2021.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget svarer Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har
bemærkninger til, at der dispenseres fra lokalplan nr. 418 ”Hambrosgade” til etablering af hegnsmur
på ejendommen Mitchellsgade 4.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen om lokaludvalgets beslutning.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at svare Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har bemærkninger
til, at der dispenseres fra lokalplan nr. 418 ”Hambrosgade” til etablering af hegnsmur på
ejendommen Mitchellsgade 4.

Bilag
1. Naboorientering om hegnsmur, Michellsgade 4
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17.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2021-pulje, september 2021 (2021-0277708)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets pulje til efterretning. Derudover skal
lokaludvalget tage til efterretning, at "Geotarget-kampagne vedr. nattelivet" ikke gennemføres.

Indstilling

Formanden foreslår.

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.
2. at Indre By Lokaludvalg tager til efterretning, at "Geotarget-kampagne vedr. nattelivet" ikke

gennemføres.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

I mødet den 10. juni 2021 besluttede lokaludvalget at bemyndige formanden og lokaludvalgsmedlem
Lean Milo til at undersøge og om muligt gennemføre en geotarget-kampagne via SMS med henblik
på at påvirke nattelivsgæsternes adfærd i nattelivsgaderne. Tanken var, at geotarget-kampagnen
skulle gennemføres i juni-august 2021 og supplere Team Sikker Bys by- og nattelivskampagne.
Lokaludvalget afsatte en ramme på 30.000 kr. til geotarget-kampagnen.

Løsning

Sekretariatet havde ikke ressourcer til at håndtere en geotarget-kampagne i juni-august 2021, men
har undersøgt rammerne for en sådan kampagne, og fandt bl.a. ud af,

• at lokaludvalget som kommunal instans ikke må lave en kampagne baseret på, at folk
spores.

• at det kræver en juridisk bedømmelse, om lokaludvalget som kommunal instans kan
gennemføre en kampagne baseret på annonce på Facebook eller på Snapchat, der vises på
folks mobil i et afgrænset område.

På den baggrund vurderer formanden, at lokaludvalget ikke skal gennemføre en
geotarget-kampagne. I vurderingen indgår også, at der i offentligheden pågår en debat om de store
teknologiselskabers brug af viden om borgernes adfærd. Derudover står det ikke klart, hvad der
konkret skal meddeles målgruppen.
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Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning - se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.
2. Lokaludvalget tog til efterretning, at "Geotarget-kampagne vedr. nattelivet" ikke

gennemføres.

 

Bilag
1. Økonomioversigt
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18.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, september 2021 (2021-0278275)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning.

 

Problemstilling

Siden mødet den 12. august 2021 har lokaludvalget modtaget en række henvendelser.

Løsning

1. Bordtennisbordet i Ørstedsparken

Med mail den 9. august 2021 skrev en beboer i Ahlefeldtsgade, at beboerne er meget generet af det
bordtennisbordet, som lokaludvalget har opsat i Ørstedsparken ud mod Ahlefeldtsgade. 

Det tiltrækker store fester med høj musik, hvor folk bruger bordtennisbordet som bar og festområde.
Det er alle døgnets 24 timer og alle ugens 7 dage, at beboerne kan opleve larmende fester. Og ofte
bliver folk hængende i 3-4 timer. Beboernehar flere gange måtte kontakte politiet.

Hun håber, at lokaludvalget vil flytte bordtennisbordet, så beboerne i Ahlefeldtsgade ikke skal
generes yderligere af vilde udendørsfester med råb og skrig og højt dunkende musik omkring
bordtennisbordet.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Forvaltningen svarede den 17. august 2021, at i sommerperioden, med sol, varme og lyse
sommeraftner, er der ofte mennesker som mødes i Ørstedsparken og det kan udvikle sig til fest og larm.
Det er forvaltningens oplevelse, at især områderne med opholdsmuligheder (bænke og borde) er et
trækplaster. I det område tæt ved Ahlefeldtsgade er det ofte legepladsen og området ved caféen som
benyttes. Forvaltningen har dog ikke tidligere fået henvendelser om at selve brodtennisbordet udgjorde
et problem i det henseende.
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Forvaltningen oplyser, at den beskrevne adfærd er et forhold, som politiet skal tage sig af.
Forvaltningen opfordrer derfor beboeren til at kontakte politiet.

Forvaltningen oplyser videre, at bordtennisbordet i sin tid er doneret af Indre By Lokaludvalg og at
mange faktisk bruger bordet som tiltænkt og er rigtig glade for det, hvorfor forvaltningen nødig vil 
fjerne det.

2. Cykelkultur

Med mail den 25. august 2021 foreslog en borger, at cykelkultur får bevågenhed, da den ikke er 
særlig god endnu. Mange cyklister kører råt og hensynsløst. Hun foreslog, at lokaludvalget holder en
konference om cykelkultur, eller på anden måde tage spørgsmålet op.

Formanden har svaret, at han vil sætte forslaget på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 14.
oktober 2021.

3. Toiletter ved Dantes Plads

To borgere skrev den 25. august 2021 til lokaludvalget, at for Dantes Plads og specielt for Restaurant
Karla er det et stort problem, at turister ikke kan finde et toilet. Inden for en radius af knapt 1 km er
der ét toilet, nemlig på Metrostationen på Rådhuspladsen. Det toilet lukker så vidt vides kl. 19.30. 

De oplyser, at Restaurant Karla dagligt må lægge toiletter til 35-40 personer udefra. Det bevirker, at
restaurantens egne kunder må stå kø. De oplyser videre, at det heller ikke er i orden, at mennesker
tisser op ad træer og hegnet ind til Videnskabernes Selskab eller sætter sig og forretter nødtørst i
blomsterbedene på Dantes Plads.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Svaret foreligger endnu ikke.

4. Forstyrrende billboards og TV-skærme i gadebilledet

Med mail den 1. september 2021 skrev en borger, at der ved Valkendorfsgade 1 / Købmagergade 31 
er en storskærm, som viser blinkende reklamer. Den har været der i næsten et år. Derudover er der
to billboards. Det flimrende levende, blinkende videobillede med intense stærke hvide lysimpulser er
forstyrrende. Borgeren bor tæt ved.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Svaret foreligger endnu ikke.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.
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Beslutning

1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde
til efterretning.
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19.  Meddelelser (2021-0278689)

Beslutning
Konference om cykelkultur

Bent Lohmann oplyste, at en borger har foreslået, at lokaludvalget er vært for en konference om
cykelkultur. Han vil sætte forslaget på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 14. oktober 2021.

 

Cinematekets tagterrasse

Bent Lohmann orienterede kort om nabodialogmødet den 18. august 2021 om Cinematekets
tagterrasse, som Det Danske Filminstitut havde indkaldt til.

 

Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner mv.

Marietta Bonnet orienterede kort om lokaludvalgets møde den 6. september 2021 med Teknik- og
Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner mv.

 

Tilpasning af lokaludvalg

Bent Lohmann oplyste, at Borgerrepræsentationens sekretariat kommer til lokaludvalgets møde den
11. november 2021 for at orientere om status på tilpasning af lokaludvalg. 

 

High Tea i Hyskenstræde

Sally Mountfield oplyste, at arrangementet den 3. september 2021 "High Tea i Hyskenstræde", som
lokaludvalget har støttet, var forløbet godt. Bilister, som ville igennem den afspærrede gade, valgte i
stedet at køre ad Strøget.

Lokaludvalget tiltrådte et forslag fra Bent Lohmann om, at sekretariatet beder arrangørerne om en
evaluering af arrangementet.

 

Kommunens informationstavler
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Lean Milo orienterede om kommunens informationstavler, der bl.a. orienterer om anlægsarbejder og
om ønsket adfærd. Han vurderede, at betonklodserne, som tavlerne står i, står forkert, og at man
med den form for kommunikation ikke rammer de relevante målgrupper. 

 

Arrangement på Dantes Plads

Kjeld A. Larsen oplyste, at Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder har et
arrangement den 13. september 2021, som bl.a. markerer 700-året for Dantes død.

 

Kommunens nattelivskampagne

Lokaludvalget tiltrådte et forslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalget drøfter resultater af
kommunens nattelivskampagne i lokaludvalgsmødet den 14. oktober 2021.
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20.  Eventuelt

Beslutning
Intet.
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Om Indre By Lokaludvalgs møde den 9. september 2021
Mødet startede kl,18.30 og sluttede kl. 22.24.

 

Om dagsordenen

Sagerne blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
14. Puljeansøgninger, september 2021
15. Status på kvarterplaner
16. Dispensation til hegnsmur, Mitchellsgade 4
17. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, september 2021
18. Henvendelser til lokaludvalget, september 2021
3. Tryghedsundersøgelsen 2021
8. Vurdering af trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen
9. Opfølgning på trafikkonferencen den 1. september 2021
10. Bymiljøpolitik
11. Midlertidig lokalplan for Indre By
4. WorldPride og EuroGames 2021 i Indre By
5. Events og arrangementer i Indre By
6. Borgermøde om karreerne i Rørholmsgade, Ole Suhrs Gade og Gammeltoftsgade
7. Borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde
12. Kommunalvalgmødet den 3. november 2021
13. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
19. Meddelelser
20. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen

Tivolis Venner Jep Loft

Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet

A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Skovle

Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
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Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo

Natteravnene i City Ulla Ekberg

Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield

Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik T. Ohlsen

Gammelholm Beboerforening Claus Biilmann

Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen

Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen

Konservativt Folkeparti Lis Langsø

Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen

Venstre Jens Erik Frandsen

Enhedslisten Gunna Starck

 

Fraværende med afbud

Michael Thorup. I stedet deltog hans 1. suppleant Claus Biilmann.
Susan Brinck og hendes suppleanter.
Max Hochermann og hans suppleanter. 
Maja Tini Jensen. Hun har ingen suppleant.

 

Fraværende uden afbud

Jens Vexø.
Kim Hyttel-Sørensen.

 

Fraværende i mødet

Lean Milo ankom til mødet kl. 18.32 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Lis Langsø forlod mødet kl. 21.42 efter behandlingen af dagsordenens punkt 7.
Lars Vedel Jørgensen forlod mødet kl. 22.00 under behandlingen af dagsordenens punkt 12.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 14. oktober 2021 i Vartov, Farvergade 27.
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